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Vahetustudengi e!u 
suurüiikooiis

Mari Jäägeri kirevad seiklused 
Š o t i m a a l ,  v a h e t u s -  
ü liõ p ila sen a  S ta th c lyde 
Business School'is, mis on osa 
Strathclyde University'st. 
Koos eksamitega oli seda neli 
ja pool kuud enese ja maailma 
leidmist.
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Üiiõpiiasesinduse 
struktuuriüksused

Läbi skeemi on teil suure
pärane võimalus lihtsalt aru 
saada, mis loom see EBSi 
Üliõpilasomavalitsus ikkagi 
on ja kes seäl mille eest 
vastutab.
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Tudengifirma? Mis 
see on ja miüega 
seda süüakse?

Meie puhul sai firma idee 
alguse sellest, et üks firma 
liig e  o li aastaid tagasi 
sa ttu n u d  üht p õ n e v a t  
Soomest toodud lauamängu 
mängima. Eestisse aga ei 
olnud Ravensburgeri mäng 
„Lehmakaup" mingil põhjusel 
jõudnud. Meie nimetame seda 
mängu ärikursuse esimeseks 
astmeks, sest nagu nimigi 
ütleb, on tegemist looma- 
kauplemisega oksjonil ning 
ühtlasi üksteise ja kaartide 
liikumise jä lgim isega, et 
parim loom ikka endale saada.

Junior Management Schoo)
Jan Andresoo
tegevdirektor 
jan. andresoo @eb$. ee

Viimasel ajal on nii EBSis kui ka 
Eestis laiemalt uuritud noorte 
karjääri- ja erialavalikute 
tagamaid. Tulemustest selgus, 
et noortel pole erialavaliku 
tegemiseks piisavalt infor
matsiooni ning kokkuvõtlikult 
võib väita, et valikute tegemist 
toetavad tugisüsteemid on 
puudulikud. Sellest lähtuvalt 
sünnib ülioluline otsus ääretult 
subjektiivselt, parimateks 
abimeesteks pole mitte niivõrd 
isiklikud võimed ja huvi, vaid 
meedia ja ühiskonna poolt 
defineeritud ja reklaamitud 
väärtused. Loomulikult võib 
väita, et majandusharidus on 
praegu populaarne ja ärikoolid 
ei peaks huvipuuduse üle 
kurtma. Samas arvab EBS, et 
inimene, kes lihtsalt popu
laarsuse põhjal valib eriala, mis 
talle ei meeldi ega paku ka 
vaimset naudingut, ei saavuta 
rahulolu ega edu ka oma 
edasises töös ja karjääris.

Eelpoolöeldust tulenevalt saigi 
targad pead kokku pandud ja 
ajurünnak korraldatud, ees
märgiga määratleda EBSi roll 
antud probleemi valguses. 
Ning selle tulemusel sündis 
otsus - luua Junior Manage
ment School (JMS), mis on 
keskkoolinoorele mõeldud 
loengute sari, kus pearõhk on 
m ajanduse ja  ä r iva ld - 
kondadega seotud teemadel 
ning eesmärgiks eelkõige 
võimaldada noortel saada 
tegelikku aimu neid huvi
tavatest erialadest enne, kui 
nad oma elus selle nii tähtsa 
valiku teevad.
Eelnev selgitab ka, mida EBS 
peab oma sotsiaalseks

vastutuseks - aidata noori 
erialal valikul, näidata ja 
tutvustada laiemalt majanduse 
kui valdkonna olemust ja sisu. 
Pedagoogikaülikooli toel on 
ilmavalgust näinud Õpilas- 
akadeemia, mille peamiseks 
eesmärgiks on anda noortele 
lisateadmisi humanitaar- ja 
sotsiaalteaduste vallas. JMSi 
võib teatud osas pidada selle 
omamoodi analoogiks, kuid 
samas on neil kahel ka suur 
erinevus - JMS on lisaks veel 
erialavaliku ja karjääri- 
planeerimise vahend.

Uuringutest selgus, et ca 70% 
noortest on segaduses ega tea, 
mida nad tahavad. JMS annab 
võimaluse hinnata kon
kreetse lt majanduse ja 
ärihariduse olemust, erinevate 
ainenimetuste taga peituvat 
sisu, eri õppemetoodilisi 
lähenem isi ja  väljundit 
tööjõuturule. Programmiga 
liitudes hakkavad noortega 
tegelema EBSi eri õppe
suundade juhid, kes korral
davad ü levaa tlikk e  nii 
akadeemilisi kui praktilisi 
eriala tutvustavaid loenguid ja 
treeninguid.

Peale selle programmi läbimist 
on noored mitmekordselt 
rikkamad: uued ja kasulikud 
teadmised, personaalne suhe 
oma valdkonna juhtivate 
õppejõududega, palju avaram 
ja realistlikum arusaam 
majanduse ja äriõppe sisust 
ning uus sotsiaalne keskkond 
uute tuttavate näol.

EBS ei ole eesmärgiks seadnud 
kõikide programmis osalejate 
jätkam ist majanduse ja 
ärivaldkonnas, oleme rahul kui 
suudaksime juhatada noori 
lähemale oma ootustele ning

anda teadmisi ja infot selliselt, 
et tulevane tudeng teeks oma 
otsuse teadlikult ning infor
meeritult. Olles haridusturul 
kool, mis on spetsialiseerunud 
majanduse ja ärihariduse 
andmisele, teame, et eeldus 
suurepärase tulemuse saavu
tamiseks on pühendumine 
valdkonnale ja isiklik õpi
motivatsioon. Kui ka selgub, et 
antud majanduse valdkond ei 
ole huvitav ega motiveeriv, siis 
ka see teadmine on positiivne,

sest oleme aidanud noortel 
iseendas selgusele jõuda.

Albert Schweitzer ütles, et 
edukus ei ole õnnelik olemise 
võti. Õnnelik olemine on 
hoopis edukuse võti. Kui sa 
armastad seda, mida teed, oled 
edukas.

Seega loodame, et JMS aitab 
noortel inimestel oma õnne 
leida.
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Heategevusprojekt
9. detsembril toimub Club 
Prive 's  heategevusüritus 
Muinasjutumaa, mille ees
märgiks on koguda kingitusi 
ja annetusi lastekodulaste 
tarvis.
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Arno Almann
amo.aZmann@ebs.ee

Ühiskonnaelu korral
duses eristuvad kolm 
valdkonda, millega me 
kõik igapäevaselt kokku 
puutum e. N eed  on 
majandus, poliitika ja 
õigus, eis valdkondades 
eeldab edukas tegutse
mine teadmisi ja oskusi 
valdkondi mõista ja

a n a lü ü s id a  ü h tses  
mõõtkavas ning tasa
kaalustatud koostoimes. 
JMSis tahame me anda 
Teile esmaseid teadmisi 
selle kohta, kuidas on 
seda võimalik teha ja 
arutleda ühiselt selle 
ü le, kuhu suundub 
ühiskonna areng ning 
kas meil on võimalik 
seda ka muuta.

mailto:amo.aZmann@ebs.ee


Peatoimetaja 
veerg

K ä t t e  o n  
jõudmas aeg, 
m il k õ ig i l  
inimestel on 
kiire - ja seda 
nii EBSis kui 
ka väljaspool 
m e i e  ü l i 
kooli. Ebsi- 
kate näod 
m u u t u v a d  
tõsisemaks, 

samm kiiremaks ja mõtted liiguvad 
vaid ülikiirelt läheneva semestri lõpu 
suunas. Peas keerleb vaid üksainus 
mõte - nii vähe aega ja nii palju teha, 
mis on iseenesest aastaringselt esinev 
probleem.

K iirustam ist võ ib  m ärgata ka 
tänavatel ja ostukeskustes. Juba on 
alanud jõulumüügid, poeriiulitel 
ilutsevad karukesed, päkapiku- 
kruusid, jõulukaardid, kuuseehted ja 
muu taoline, mida nüüd kohe veel 
küll vaja ei lähe. Mulle on alati 
tundunud, et selle liiga  vara 
alustamisega rikutakse kõik ära -kui 
saabub tõeline jõuluaeg, siis on see 
eriline tunne kadunud ja allesjäänud 
vaid tühjus, just selline, mis valitseb 
ka poelettidel. Pakkujaid sellised 
aspektid aga ei huvita, sest nende 
eesmärgiks on midagi muud...

Charles Handy on tabavalt öelnud, et 
majanduslik kasv tähendab seda, et 
me reisime kaugemale ja kiiremini ja 
peatume vähem, et meil on vähem 
aega seista ja ringi vaadata või oma 
naabritest hoolida. Me tahame 
pidurdada maailma ja maha minna. 
Iseenesest on meil see võimalus, kui 
seda tõeliselt tahame, kuid unustada 
ei tohi ka seda, et rong, millelt maha 
astusime, ei tule enam kunagi sellesse 
peatusesse tagasi.

Ma ei soovita teil küll rongilt maha 
astuda, kui olete kindel, et sõidate 
just õige rongiga ja õiges suunas, kuid 
tehke silmad lahti ja vaadake enda 
ümber, sest seal on palju inimesi, 
kellest hoolite, keda vajate ning need 
ei ole ühepoolsed tunded.

Hiinlastel on vanasõna: „Õnn on see, 
kui sul on midagi teha, millelegi loota 
ja kedagi armastada" - see peaks 
andma vastuse küsimusele, kas teie 
kiirustamisel on ka mõte.

Sirli Kalbus

Toimetus
Peatoimetaja: Sidi Kalbus

Vene osa pääiik: Dmitri Kukuškin
Kujundaja: Peeter Kondratjev

Fotod: Karl Anton
SeHe numbri tegid: Helen Koht, Karin Laurima, Dmitri

Kukuškin, Jekaterina Luisma, Andres Minn,
Jan Andresoo (EBSi tegevdirektor), Kristiina
Kägu, Keijo Piikmann, Vivian Olisah,
Vootele Tamme (Eagle Visioni
arendusdirektor), Astrid Raja, Ruth Rätsep,
Gunnar Düvel (ERASMUS student), Henri
Jaanimägi, Sten Varik, Nele Sumberg, Mari
Jääger, Artur Leemet, Susanne Söödor.

Vastutav väijaandja: lvi Papstel
Kirjutage meiie: ajaleht@ebs.ee

Heüstage: 66 51 365
Või astuge !äbi ruum 204

E-maii: ajaleht@ebs.ee
Phone: 66 51 365

O rju st come: room 204 and ask
Väijaandja: EBS Üliõpilasesindus

Trükk: EBS Print
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Embassies Visited EBS

An article about how the French and 
German Embassies visited EBS. Interest 
among the students was unexpectedly 
huge illustrated by the fact that during 
the last meeting with French Embassy 
people weren't even able to find a seat in 
the hall.
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Student Council

Our Student Council deals with all kinds 
o f d ifferent issues concerning our 
students. Today it consists o f 9 bigger 
parts or i n s t i t u t e s "  as they are called in 
Estonian. They are divided into three, so 
that our student president and two vice- 
presidents are all responsible for three 
institutes.
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Summary
Living in Tallinn Is Fun

Our ERASMUS student Gunnar Düvel 
describes his life in Tallinn during this 
autumn semester. He thinks that 
everybody who will read his article will 
understand that he had a great time here 
in Estonia and that he will also tell his 
grandchildren about his experiences 
here in this wonderful country

Toimetus on avatud kõigile, kes 
tahavad kirjutada, pilte avaldada, 
arvata, mõtiskella või muul moel 
analüüsida seda, mis toimub või peaks 
toimuma EBSis.

PeRaKiiHR OTKpMTa RJM Bcex, KTO iKenaeT 

nH caTh , 0ny6 jiH K 0B aTb  (j)0T0rpa (})H H , 

BM pa3HTh MHeHHe HJIH RpyrHM  CnOCOÕOM 

aHaJ!H3HpOBaTb TO, HTO npOHCXORHT HUH 

ROJUKHO npOHCXORHTh B E B S !

Editorial board is an open group of 
people who would like to contribute 
their writings, photos, thoughts and 
ideas about what's happening in EBS 
and what should happen in the future. 
All are welcome to contact us.

mailto:ajaleht@ebs.ee
mailto:ajaleht@ebs.ee


Teispooisus Kängurute maa!
Toim etus
a;aZe/if@eb.s.ee

Üha rahvusvahelisemaks muutu
vas EBSis on iga semestriga 
järjest rohkem tudengeid, kes 
käivad partnerlusprogrammi 
raames teistes ülikoolides 
õppimas. Teisele poole maakera - 
Austraaliasse - sõitis õppima 
Kelli Saaren. Tema kevad
semester möödus Monash 
U n iversity 's  M elbourne 'is  
tudeerides.

No mis Austraalias õppi
mises erinevat oli?
Kuna meie partnerlusprogrammi 
raames EBSi tudengitel loengute 
hulgast väga suurt valiku
võimalust ei ole, olid õpitavad 
ained minu erialast (Võõrkeeled 
jaÄrikorraldus) natuke erinevad: 
„7burt$m Development and 
Planning. Speda? Events" ja „ New 
Cornrnumcaffons andMedfa". 
Õppisin koos magistrantidega, 
kelle loengud olid õhtusel ajal ja 
toimusid ainult kaks korda 
nädalas. Rohkem rõhku pandi 
iseseisvale tööle, mis seisnes 
mahukate esseede või grupitööde 
koostamises. Samuti oli palju 
lugemist. Igaks loenguks oli ette 
antud terve nimekiri erinevatest 
artiklitest (iga artikkel keskmiselt 
30-40 lk. pikk), mis tuli ise 
raamatukogu süsteemist üles 
otsida ja välja printida. Tihti 
juhtus nii, et otsimise-printimise 
peale kulus nii palju aega, et kõigi 
artiklite läbilugemiseni ei jõud

nudki. EBSis annavad õppejõud 
kogu loengukonspekti korraga 
kätte ja paar muud soovituslikku 
allikat, mida üsna tihti üldse 
lugeda ei viitsita. Monash'is ei 
tuleks selline asi kõne allagi. 
Hindeid pandi üldjoontes sama 
skeemi järgi, kuid oma arvamust 
ja kriitilist mõtlemist hinnati 
kogu ülejäänud tööst tunduvalt 
k aa lu kam alt. K od u tööde  
sooritamiseks tuli väga palju 
lugeda, mis on üsna aeganõudev 
tegevus. Kui materjali oman
danud olid ja oma arvamus asjast 
oli juba välja kujunenud, siis 
kirjutamine nii väga raske ei 
olnudki.
Et ainet paremini mõista, kutsuti 
erinevaid külalislektoreid, pandi 
tudengid aktiivsemalt loengus 
tööle, korraldati väljasõite, mille 
põhjal hiljem kodutöid kiigutada 
tuli jne. Loengud olid seeläbi 
huvitavad.
Kõige huvitavam kogemus seoses 
praktilisusega oli meil aine 
kohustuslik ,,/teMtWp", ehk 
õppereis sellisesse keskkonda, 
kus õppimine tõelise välja
kutsena tundus. Et turismi 
olemusest ja tegevusest paremini 
aru saada, sõitsime kogu oma 
grupiga palavasse troopilisse 
Queenslandi. Seäl külastasime 
kohalikke kinnisvarahaldus- 
ettevõtteid, hotelle, linna
valitsusi, et näha erinevaid tahke 
kiiresti arenevast turismimajan
dusest.
Nädalase reisi lõpetuseks oli vaja 
kokku panna 30-minutiline grupi

presentatsioon, mille samuti 
liivarannal ette kandsime.

EBSi plussid ja  miinused 
minu kogemuse põhjal
Plussiks on EBSis väiksus. Kogu 
tegevus toimub ühes majas - 
õppetöö, asjaajamine, raamatu
kogu, tudengiorganisatsioonid 
jne. Monash'il on Melbourne'i 
ümbruses kuus üliõpilaslinnakut, 
kaugematesse jõudmiseks kulub 
isegi paaritunnine autosõit. Vahel 
võib see üsna tülikaks osutuda. 
Näiteks on igal campusel küll oma 
raamatukogu, kuid vajalike 
mateijalide leidmiseks tuli ikka 
rohkem kui ühte neist külastada. 
Üldiselt on EBSi nii suure 
ülikooliga raske võrrelda, sest 
EBS on keskendunud ainult 
juhtim isele, Monash'is on 
võimalik õppida vist peaaegu 
kõike, mida hing ihkab - 
filmikunsti, keeli, muusikat, 
füüsikat, meditsiini, juurat - 
nimekiri on lõputu ja valiku
võimalused väga suured.
EBSi pluss on see, et väiksemates 
gruppides on töö palju vahetum 
ja personaalsem. EBSist saadud 
teadmised on sealse haridus
tasemega võrreldes täiesti 
arvestatavad.

Nagu paljudele sealsetele 
tudengitele kohane, tööta
sin ka mina ettekandjana.
Teenistus oli siinsega võrreldes 
üsna hea - suutsin katta kõik oma 
sealsed elamis- ja reisikulud. 
Üldiselt ei olnud sellist olukorda,

et on „vaesed üliõpilased", nagu 
Eestis sageli. Enamus tudengeid 
käib tööl ning teenib päris hästi, 
seega saavad nad endale 
normaalset elu ja reisimist 
lubada. Siin on millegipärast nii, 
et selleks, et hästi teenida, pead 
väga suure aja oma loengutest 
ohverdama ja selle all kannatab 
kogu koolitöö.
Ringi reisisin põhiliselt piki 
idarannikut. Loodus on seäl 
imetlusväärne: vihmametsad, 
kilomeetrite pikkused inimtühjad 
rannad, linnud-loomad, kes 
vabalt ringi jalutavad; korall
rahud kirevate värvidega, Olin 
seda kõike varem piltidelt näi
nud, aga ei tahtnud hästi uskuda, 
et ikka nii ilus on. Tegelikkuses on 
hoopis veel ilusam. Oma silm on 
ikka kuningas! Kaks korda 
õnnestus käia Sydneys, ühel 
korral neist ka Eesti aukonsulit 
külastada.

Mis eristab austraallast 
eestlasest?
Kuna seal on nii palju eri 
rahvustest inimesi ja erinevaid 
kultuure, siis leiab sealt endale 
igaüks midagi. Vahest näis, et

ollakse nagu põgenenud sellele 
eraldatud suurele saarele, kus 
kõigile antakse võimalus olene
mata tema rahvuslikust, usulisest 
või soolisest kuuluvusest.
Seetõttu oligi minu mulje koha
likust igapäevaelust selline, et 
inimesed olid kõik nii õnnelikud 
ja neist õhkas mõnusat elu- 
nautlemist. Hommikul minnakse 
tööle umbes kümne paiku, lõunat 
süüakse mõnes Eesti mõistes 
kallis restoranis, mida peaaegu 
igaüks endale lubada saab. 
Austraallased teevad kõiki asju 
mõnuga. Inimestes ei ole näha 
sellist pinget ega stressi nagu 
Eesti inimestega suheldes. 
Õppejõude näiteks kutsutakse 
eesnimepidi ja üldiselt ollaksegi 
üsna ebaformaalne.
Meie, eestlased, oleme veidi 
suletumad ja meis on rohkem 
tööindu.
See, et oled täiesti üksi kuskil 
maailma teises otsas ja pead 
omadega hakkama saama, 
koolitabki kõige rohkem. Eriti 
soovitan seda just nendele 
tudengitele, kes veel vanematega 
koos elavad.

Kui plaanid minna välismaale siis:

* kontrolli, et Sul ei oleks õppevõlgnevusi
* kui soovid õppida inglise keeles, hoolitse selle eest, et su inglise keele 

hinne oleks vähemalt C
* jälgi, et su kaalutud keskmine hinne EBSi skaalal oleks vähemalt 2,0

Rohkem informatsiooni välismaal õppimisest, EBSi partnerülikoolidest ja 
pakutavatest stipendiumitest leiad tudengiportaalist http://ebsikas.ebs.ee/

Äri Venemaa! tarbija siimade iäbi
Dmitri Kukuškin, BPA-2

ku&:nshkm@eb.s. ee

Kui sa po le  Venem aal 
käinud, siis soovitan seda 
siiralt - nimelt hakkad  
Eestit hoopis teistmoodi 
vaatama.
Venemaal käisin augusti alguses, 
tee oli pikk ja sihiks Kaukaasia. 
Sõit toimus rongiga läbi 
Peterburi. Peab ütlema, et 
reisimine rongiga on üks häid 
viise, kuidas Venemaa elu 
tundma õppida.
Peterburis oli meil viis tundi vaba 
aega, mille veetsime jalutus
käigul mööda kuulsat Nevski 
prospekti. Ning selle lühikese aja 
jooksul avastasime päris mitu 
erinevat viisi, kuidas äriette
võttes tööd on võimalik organi
seerida. Esimeseks kohaks, mis 
meile tee peale jäi, oli kohalik 
väliskapitaliga kohvikute kett 
„Tšainaja ložka", kus kõik oli 
tasemel - nii sisustus, teenindus 
kui ruumilise jaotuse loogilisus. 
Eriline tunne tekib, kui satud 
keskkonda, kus kõik on sinu jaoks 
ainult emakeeles. Teenindus pole 
küll viisakas, kuid vähemalt 
hingeline. Kohe on ka tunda teist
sugust väärtusmaailma. Järgmi
ses kohas saime tuttavaks Vene

maa kaupluste erilise müügi
süsteemiga. Poes oli mitu 
osakonda: piima-, leiva- ja 
tarbekaupade osakond. Keset 
ruumi asus kassiiri putka. Iga leti 
ees oli eraldi jäijekord, seega oli 
ostutehingu sooritamiseks vaja 
järjekorras seista kolm korda. 
Esimeses siis, kui valid kauba ja 
sulle kirjutatakse tšekk, teises 
siis, kui maksad kassa juures ning 
kolmandas, kui saad kauba leti 
juures kätte. Nii et - tõeline 
kannatuse proov. See protsess 
oleks osutunud tõeliselt väsita
vaks ja tüütuks, kui meil poleks 
õnnestunud saada tunnistajateks 
kohaliku meisterlikkuse ja vilu
muse tasemele. Nimelt otsustas 
üks mees, kes tuli poodi tordi 
jaoks aineid ostma, aega säästa. 
Ning kuna teadis kümne muna 
maksumust, läks õtse kassase, 
seejärel võttis koha kaubaleti 
jäijekorras. Kui aeg jõudis nii 
kaugele, et kaup kätte saada, olid 
munad aga paraku juba õtsa 
saanud. Leidlik müüja pakkus 
talle munapulbrit, millega mees 
ka nõustus. Mille peale teatas 
suure kehaehitusega ja mitte eriti 
naiseliku häälega müüja valjul 
häälel oma kolleegile kassas: 
„Zina, löö selle mehele munad 
pulbriks!". Seejärel poe külas

tajad elavnesid ja kauplus täitus 
naeruga.
Aga Peterburis on, mida vaadata! 
Eriti jäi mulle meelde Elisejevi 
pood Nevski prospektil. See oli 
eriline nii välis- kui ka sisearhi
tektuuri poolest. Läbi suurte 
kiviskulptuuridega raamitud 
vitriinakende olid näha puukuju
dega kaunistatud siseruumid. 
Paraku hakkas aeg lõppema ja me 
kiirustasime metrooga oma 
rongile. Linn on täis tänava- 
kaubandust - igal pool müüakse 
jäätist (külmikutes ilma juhtme
ta), tänavakärudest hot-doge, 
ajalehti, muusikaplaate ja 
kindlasti leiate mõne kunstniku, 
kes teeb teist hea šarzi või 
portreepildi. Suheldes kohali
kega vene keeles tuleb olla 
piisavalt nahhaalne, sest nad on 
sellega suurlinnas harjunud. 
Õlletelgis, kus müüdi Nevskoe 
õlut, ei suutnud müüja meile 
seletada, kui kange see on ja kas 
on tegu tumeda või heleda õlle 
sordiga. Ta oskas vaid vastata, et 
see on Nevskoe. Ja lõpuks - ostu 
sooritamisel olge alati tähele
panelikud, sest tihti leiavad 
müüjad tuhat viisi, kuidas teid 
petta.

Karjääri- ja 
Nõustmiskeskuse uus 
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Vahetustudengi e!u suurkootis
M ati Jääger, BIT-4
mart jaager@ebs. ee

2004. aasta kevadsemester 
m ö öd u s  m ül v ah e tu s -  
ü liõp ila sen a  Stathclyde  
Business Schoolis, mis on 
o sa  S t ra th c ly d e  U n i 
versity st. Koos eksamitega 
oli seda neli ja  pool kuud 
enese ja  maailma leidmist.

Kuna kool on meiega võrreldes 
väga suur, kulus näiteks 
eksamitulemuste 
nägemiseks poot- 
teist kuud. EBSis, , ,
kus info on kiire ja kasvandl kule 
vahetu, on üldse Ülikool D a Q 
suhtlemine kõigi linnaminek -
vahet märksa SMhclydeiSJ 
soojem Tudengi 
seisukohast on 
EBS kohati vastu- 
tulelikum ja mõistvam, kuna 
väike kool saab seda endale 
lubada. Suuremas koolis käib 
kõik täpselt reeglite järgi ja 
erandeid ei tehta kunagi. 
Muidugi, rahaliselt on väike kool 
vahel piiratud, sest teatavad 
projektid ei tasu ennast ära.
Ainete ülesehitus tundus üsna 
sarnane EBSile, v.a tutorfaZ'id, 
mis olid eraldi rühmatöö- või 
harjutustunnid, kus lahendati 
vastavalt ainele ülesandeid ja 
juhtumeid päriselust. Iseseisvaid 
kodu- ja uurimistöid oli EBSiga 
võrreldes umbes samas mahus ja 
õppisin sama palju kui EBS'is. 
Hinded olid ka vastavalt samad. 
Tudengid Stathclyde Business 
School'is on samasugused kui 
EBSiski. Tagantjärele oleks 
tahtnud, et oleks rohkem nõutud 
ja seeläbi rohkem õppima 
sunnitud.
Vahvad olid koolis näidetena 
toodud juhtumid ja tuntud 
ettevõtted, näited tegelikkusest

ja informatsioon, mis koolil oli 
firmade kohta. Põhjalikult sai 
tutvuda töötavate ettevõtetega 
ning tänase turuinfoga, mitte 
tagan tjä rg i aastataguseid 
sündmusi uurida. Oli ka näha, et 
õppejõud pingutasid palju selle 
nimel, et võimaldada tudengitele 
kõige uuemat infot.
Loengutes käisid tudengid 
aktiivselt. Samuti käidi palju 
harjutustundides, kus lahendati 
ü lesandeid ja  juhtum eid. 
Kohalikud tudengid  o lid  

mõnevõrra õpi-

se  k õ r g k o o l i  himutisemad
kui keskmine

oli Strathclyde i tudeng.
U m aalapsele Kodused tööd

tudengeid oli o lid  umbes 
. 40 000 EBS1 2 pool-tel alati

tehtud ja lisa- 
m a te r ja le g i  
l u g e s i d  

regulaarselt päris mitmed. Minul 
jäi mulje, et sealsed tudengid tööl 
ei käinud. Tehti küll üksikuid 
tööotsi taskuraha teenimiseks ka 
kooliskäimise ajal, kuid pigem 
töötati paar aastat enne ülikooli 
minekut ja pühenduti peale seda 
täielikult koolile.

Kirev seltskond ja  värvikad 
sündmused
Vaba aeg oli meie jaoks hästi 
sisustatud. Pea igal nädala
vahetusel toimusid reisid 
e r in e v a te s s e  s ih tk o h ta d e s s e  
Šotimaal ning vaatamist oli nii 
turisti kui looduslapse seisu
kohast. Läbi sai sõidetud terve 
šoti maismaa ja isegi mõni 
suurem saar. Külastasime palju 
losse, muuseume, iidseid  
matmis- ja pühapaiku. Ükskord 
arvas isegi üks bussijuht, et varsti 
ütlevad kõik reisist osavõtjad 
ABC - another Moody castZe. Popp 
oli osavõtt vahetustudengite 
pubiõhtutest, mis iga kord

erinevas paigas toimusid. See 
andis hea ülevaate kohalikust 
pubikultuurist, ööklubidest ja 
seltskonnast.

Tond iekskursioon  m aa 
aluses linnas
See tondiekskursioon Edin
b u rgh is  o l i  v a s t k õ ig e  
meeldejäävam elamus üldse. 
Tutvustati maa-aluse linna 
ajalugu, kus 17. sajandil kõrgusid 
puust 14-kordsed majad ja linn
oli ülerahvastatud. Olukorra 
sunn il läk s id  vaesem ad  
linnakodanikud elama maa alla 
ning ehitasid endale sinna 
keldrite  võrgustikke, mis 
moodustasid suure maa-aluse 
linna. Praeguseks on see koht 
tuntud vaimude ja üleloomulike 
jõudude poolest ning oma 
asupaigaks on all-linna valinud 
muuhulgas saatanakummar- 
dajate kirik.

Seelikus meeste ja  torupilli- 
maa
Eredaks m älestuseks o li 
torupillifestival, mis toimus 
G lasgow s minu v iim ase l 
sealviibimise nädalavahetusel. 
Augusti keskel kogunes linna 
suurimasse parki sadu torupilli- 
bände, mis võistlesid maailma 
parima tiitli eest. Samuti 
toimusid ürituse raames šoti 
mägismaa tantsu võistlused ning 
iidseid traditsioone järg iv  
rammumehe võistlus. Terve 
nädalavahetus oli linn šoti 
seelikutes inimesi täis, just nagu 
meil laulu-ja tantsupeo ajal. Igal 
torupillibändil oli oma riietevorm 
ning oma mustriga seelik 
vastavalt asukohale ja klanni- 
kuuluvusele.

Glasgow - kõige sõbralikum  
linn Šotimaal
Tavaline noor šotlane käib 
vähemalt 3-4 õhtul nädalas

sõpradega pubis aega veetmas. 
Pubielu juurde kuulub muidugi 
alkohol ja tubakas. Peale pubide 
sulgemist, nii 11 paiku õhtul, 
minnakse koos sõpradega 
ööklubisse tantsima ja see on 
tavaline, et koju jõutakse alles 3 
paiku hommikul. Pühapäeva 
lõuna veedab noor oma pere ja 
vanematega ning uuel nädalal 
alustab ringi uuesti otsast peale. 
Suurim erinevus šotlaste ja 
eestlaste vahel on see, et šotlased 
on ääretult abivalmid ja avatud 
inimesed. Erinevus oli ka see, et 
šotlased ei tea, mis on vaesus 
meie mõistes. Nende jaoks on 
vaesus see, kui väiksele lapsele ei 
osteta iga kord seda uut 
mänguasja, mida just praegu 
telekas reklaamitakse, või kui 
kodus ei ole DVD-mängijat ja 
Zap top L
Sealsed noored joovad palju 
rohkem ja suitsetavad peaaegu 
kõik. Nad on haijunud meie 
mõistes hea eluga ja on 
suhteliselt kapriissed. Teatakse 
oma õigusi ja osatakse neid 
nõuda. Noortel on kindel koht 
ühiskonnas ja nad käituvad

määratud normidele vastavalt. 
Ma ei julgenud suurt õppe
koormust võtta, sest ei olnud 
kindel, kuidas hakkama saan. 
Tegelikult jäi mül õppimise 
kõrvalt ka töötamiseks aega. 
Olin restorani ettekandja kokku 7 
kuud. See oli töö, mida oli väga 
kerge saada, kuid ka sama kerge 
kaotada. Paari kuu jooksul 
vahetus terve töötajaskond, sest 
tööjõu voolavus oli äärmiselt 
suur.

Kas tasus minna?
Võiks öelda, et kui kroonu teeb 
poisist noormehe, tegi kõrgkoolis 
õppimine ja sealhulgas vahetus-
t u d e n g i k s  o l e m i n e  m i n u s t

rohkem täiskasvanu. Soovitan 
kõigil sarnane katsumus läbi 
teha!!! Veel soovitan osa võtta 
kõigest, mida vahetustudengile 
pakutakse, sest seda on päris 
palju. Mujal olles tuleks alati olla 
aktiivne, sõlmida tutvusi ning 
võtta Õppimisest-reisimisest kõik, 
mis võtta annab.

Southwestern) suveprogramm  
raamatumüüjast tegijaks

ehk
Artur Leem et, BBA-2
arturZeemet@7iotHmd.corn

Kuidas ma sinna sattusin:

2003. aasta detsembris, kui olin 
läbinud oma esimesed kuud 
auditooriumi pinke nühkides, 
tekkis mül kummaline mõte 
hankida endale tasuv ja moti
veeriv tööots, nagu seda soovib 
iga üliõpilane. Oli teada, millist 
tööd ma tahtsin - tasuv, moti
veeriv ja loomulikult selline, mis 
annaks mu CVle kaalu juurde, 
kuid samas ei tohiks see segada 
mu õ p in gu id . S e ll is te le  
kriteeriumitele vastavat tööd ei 
olnud just kerge leida.

Kui mulle 2003. aasta lõpus 
pakuti võimalust kandideerida 
Southwesterni programmis, 
tundus, et minu otsingutel on 
lõpp. Kuid mis see Southwestern 
ikka on?

Southwestern on USA vanim 
kirjastuskompanii, asutatud 
1868. aastal ja alates sellest ajast

on ta põhieesmärgiks olnud 
pakkuda tudengitele mitte ainult 
töötamisvõimalust, vaid ka 
koolitust, mis annaks aluse 
saavutamaks elus kõik mida 
soovitakse - „77ie sky ts your drrut" 
(Ameerdca rahvatarkus). Täna
päeval käib Southwesterni suve
programmis üle 400 erineva 
ülikooli tudengi. Igale kohale 
kandideerib igal aastal umbes 
30 000 tudengit üle maailma ja 
neist umbes 3000 saavad 
programmis ka koha.

M id a  see  töö  e n d a s t  
kujutas:

12 nädalat raamatute müüki ja 
kolm kuud intensiivset treenin
gut (kusjuures 12 nädalat müüki 
kuulub selle kolme kuu sisse, sest 
need 12 nädalat on aeg, kus 
õpitakse kõige rohkem). Töö oli 
minu meelest parim, mis olla 
saaks, sest tavalised tööd ei pane 
sind nii proovile kui see ja 
tavaliselt ei suhtle sa nii paljude 
inimestega nii vähese ajajooksul

- keskmine tudeng, kes selles 
programmis osaleb, räägib suve 
jooksul umbes 3500 erineva 
inimesega, samas keskmine 
inimene räägib elu jooksul umbes
10 000 erineva persooniga. Sa 
käid, sa näed, sa räägid, sa 
lahendad probleeme ja seda 
kõike „kokku pakitult" kolme 
kuuga. „Kokku pakkimise" all 
pean silmas meie graafikut: me 
töötasime 13 ja pool tundi päevas 
kuus päeva nädalas ja 12 nädalat 
jäljest (vabatahtlikult). Tõsi ta 
on, et see ehmatab pea kõiki 
tudengeid, sest pole just palju 
normaalseid tudengeid, kes 
ärkavad kell kuus hommikul, 
võtavad jääkülma dušši ja 
lahkuvad kodust, et saaks terve 
päeva ringi joosta ja võõrastele 
inimestele raamatuid müüa 
(kusjuures väljas kiiskab päike ja 
sooja on umbes 40° C ning seda 
stabiilselt, või siis möllab orkaan 
ja sajab). Hullumeelne, kas pole? 
Aga tulevik ongi inimestele, kes 
riskivad ega murdu iga tühja

katsumuse pärast. Lihtne on 
istuda kamina ees ja veini 
tinistada - sellega saab arvata
vasti igaüks hakkama, kuid veini 
tinistades tähti ei katsu. Need, 
kes loobuvad, jäävad loobuma 
terveks eluks ja need, kes midagi 
ette ei võta, ei saavuta ka elus 
midagi - loogiline, kas pole?

Miks ma sinna läksin:

sa ef tea kaha sa Zähed, säs ef 
oZe tähtfs mdhse tee sa vahd/" - 
täpselt see, miks ma sinna läksin! 
Enamus inimesi ei tea, mida nad 
elult tahavad, samamoodi ei tea 
seda ka mina. Kui enamus inimesi 
elab oma elu suhteliselt väikeses 
ringis, kool, töö, perekond, auto, 
korterilaen jne teadmata, mis elu 
neile veel pakkuda võib, siis mina 
otsustasin natuke ringi liikuda ja 
oma valikuvõimalusi laiendada 
ning traditsioone rikkuda. Kui 
inimesi liigitada, siis liigitaks 
neid ajaloo põhjal: olid need, kes 
vaatasid mulda ja olid need, kes 
vaatasid taevast, ehk olid

karjakasvatajad ja korilased. 
Näiteks viikingid navigeerisid 
täh tede jä rg i ja  jõudsid  
kaugemale kui teised ja varem 
kui teised. Oluline on ainult 
enesele eesmärk seada ja 
sinnapoole minema hakata - 
mida rohkem pead tõstad, seda 
kaugemale näed.

Mida mu sõbrad arvasid:

Nagu ikka, jaguneti kaheks - oli 
neid, kes arvasid, et see on lahe ja 
oli neid, kes idioodiks sõimasid. 
Skeptikuid oli tegelikult palju 
rohkem kui pooldajaid, kuid see 
oli ka üks põhjus, miks ma 
otsustasin programmi kandi
deerida. Ja kui läbi teed, saad 
enda kohta öelda: „ ma töötan 
kolm korda rohkem kui nemad ja 
ma olen ikka õnnelikum!" , sest 
meil ei ole kombeks vinguda. 
Minu eesmärk oli minule selge ja 
ega ma eriti hoolinudki, mis 
teised sest arvasid.

Mari & torupillifestival



Üiiõpitased arutavad 
kõrghariduse rahastamist

22-23.11 viidi Estonian  
Business School is 
Eesti Ü liõ p ila sk o n d ad e  
Liidu (EÜL) eestvedamisel 
Euroopa Üliõpilaskondade 
L i i du  ESIB i  H a r i d u s e  
Kaubastumise komitee - 
CoC o  ( C o m m i t t e e  on  
C o m m o d i f i c a t i o n  o f  
Educa t i on )  poo l t  l äb i  
rahvusvaheline koolitus
s e m i n a r  k õ r g h a r i d u s e  
rahastamise teemal.

Seminari esimene päev jagunes 
kaheks sessiooniks, kus arutleti

v iie l teem al: Euroopa ja 
globaalsed trendid kõrg-hari- 
duses; kõrgharidus - avalik huvi 
ja avalik vastutus; rahalised 
väljakutsed kõrghariduses 
teadmistepõhises ühiskonnas; 
rakenduslik ja akadeemiline 
kõrgharidus ning võistlus vs 
koostöö kõrghariduse institut
sioonides. Ettekandeid tegid 
Marzia Foroni (Itaalia), Kjersti 
Moe (Norra), Klemen Miklavie 
(Sloveenia), Lea Bruner (Šveits) 
ja Angele Attard (Malta).
Teisel päeval toimus praktilise 
suunitlusega koolitus, kus

teemasse sissejuhatavale ette
kandele järgnesid juhtumite 
analüüsid ning arutelu Eesti 
olukorra üle.

ESIB (National Union of Students 
in Europe) on 37 Euroopa riigi 
(sh Eesti) üliõpilaskondade 
katusorganisatsiooniks. EÜL on 
Eesti üliõpilasesindusi ühendav 
apoliitiline organisatsioon, mis 
hõlmab 22 Eesti kõrgkooli ning 
esindab seega umbes 95% Eesti 
tudengitest.

Suur 
õpüaskonverents

Toimetus
ajaZeht@ebs.ee

20. novembril toimus Viru konve
rentsikeskuses gümnaasiumis 
õppivatele noortele suunatud 
haridus- ja karjäärikonverents 
„Sinu võimalused 2005", mille 
korraldajaks oli tudengite MTÜ 
BGC Grupp ja kaaskorraldajaks 
EBS.
Konverentsi eesmärgiks oli 
praktiliste ja mõtlemapanevate 
ettekannete kaudu aidata noortel 
mõista oma võimalusi ning 
ju lgu s tad a  güm naasium i 
peatseid lõpetajaid mõtlema

sügavamalt tänaste otsuste 
mõjule tulevikus.
Sten Rinne, projekti üks eest
vedajatest, tõi välja, et selle 
projekti üks pikemaajalisem 
eesmärk on tähtsustada üld
hariduskoolides haridustee ja 
karjääri planeerimise temaatikat; 
edendada tihedama koostöö 
tekkimist tööandjate ja kesk
kooliõpilaste vahel ning aidata 
kaasa keskkooliõpilastes oma 
tuleviku suhtes kindlustunde 
tekkimisele. Selleks soovivad 
korraldajad käivitada noorte 
karjääri- ja hariduskonverentsi 
iga-aastase traditsiooni

Laske tudengite) ennast esindada
EBSi kõrgeima tasandi otsustus
kogus, Senatis, mis tegeleb 
eelkõige õppetöö üldise koordi
neerimise ja strateegilise juhti
misega ning valib õppejõudusid 
ja kinnitab õppekavasid, on 
menetlemisel Sotsiaalteaduste 
instituudi põhimääruse projekt. 
Esialgse projekti kohaselt on 
loodava struktuuriüksuse tege
vusvaldkondadeks sotsiaal
teaduste teooria, majandus
teooria, õigus, avalik haldus, 
informatsioonitehnoloogia ja 
majandusmatemaatika. Viimase 
kahe loodava instituudi alla 
paigutamise osas kerkis eelmisel, 
25. oktoobril toimunud Senati 
istungil elav vaidlus; lisaks pakuti 
välja, et instituudi tegevus
valdkondade hulka peaks 
kuuluma filosoofia.
Instituudi ülesanneteks on õppe-, 
arendus- ja teadustegevus antud 
valdkondades, täiendkoolituste 
läbiviimine, nõuande- ja konsul- 
tatsioonitegevus, akadeemilise

järelkasvu kindlustamine, koos
töö erialaliitude ja -seltsidega, 
erialateadmiste levitamine ning 
EBSi ja instituudi tegevuse 
tu tvu s tam in e  ü ld su se le . 
Instituudi tööd juhib nõukogu. 
EBS üliõpilasomavalitsus tegi 
omalt poolt ettepaneku liita 
instituudi nõukogusse üliõpilas- 
omavalitsuse määratud esindaja. 
Siinkohal toome ära oma taotluse 
eesmärgid vastates küsimustele: 
miks, kuidas ja kus peaksid 
tudengid osalema ülikooli 
otsustuskogude töös.

Seletuskiri EBS Senatile 
Sotsiaalteaduste Instituudi 
põhikirja eelnõu paranduse 
juurde

Siseriikliku ja rahvusvahelise 
konkurentsi tingimustes on 
ülikoolis kõigi osapoolte ühishuvi 
tagada läbi kvaliteediarendamise 
ülikooli kui kõrgharidusmikro- 
keskkonna konkurentsivõime

l is e  haridusmaastikul ning 
seejuures tuleb lugeda äärmiselt 
oluliseks töötajate ja üliõpilaste 
k aasah aara tu st k õ ik id e l 
tasanditel.
Tudengeid tuleks ü likooli 
seisukohalt käsitleda mitte 
üksnes klientidena (passiivsete 
haridustarbijatena), vaid ka 
täisväärtuslike partneritena 
seesmiste kvaliteedimehha- 
nismide väljatöötam isel ja 
rakendamisel, kuna "ülikool 
töötab mõjusamalt, kui klienti
dega, kes on samaaegselt ka 
partnerid, on loodud usaldusel, 
teadm iste vahetam isel ja 
integratsioonil põhinevad vastas- 
tikku kasulikud suhted." 
(Rektorite Nõukogu Kvaliteedi- 
käsiraamat, peatükk kolm, punkt 
3.2.5)
See on seisukoht, mis leiab üha 
enam kajastust erinevate tasan
dite hariduspoliitilistes doku
mentides: Praha kommünikee 
(1 9 .0 5 .2 0 0 1 ) ,  B e r l i in i

kommünikee (19 .09 .2003 ), 
Rektorite Nõukogu Kvaliteedi- 
käsiraamatu eelnõu. Põhjus 
selleks: võttes arvesse, et ülikooli 
üks põhitegevusi on kõrg
hariduse pakkumine (lisaks 
sellele teadustegevus) tuleb 
meeles pidada, et tudengid 
klientidena tunnetavad suure
päraselt pakutava hariduse 
tugevusi ja nõrkusi ning partneri
tena on kõrgelt motiveeritud 
andma konstruktiivset tagasi
sidet ülikooli parendamise nimel. 
Nagu on öelnud Eivind Vad 
Petersson (Bologna protsessi 
komitee liige, ESIB- the National 
Unions of Students in Europe): 
"He who wears the shoe knows 
how it/its".
EBSi üiiõpiiasesinduse missioon 
on: "Tugeva üliõpilaste esindus
organina olla ühtse üliõpilas
vaimu kandja ning aktiivne 
partner ülikooli juhtkonnale, 
a itam aks  kaasa parim a  
arengukeskkonna ja karjääri-

potentsiaali kujundamisele 
EBSis." Tudengid saavad 
panustada ülikooli arengusse 
mitmeti: lisaks üiiõpiiasesinduse 
tegevusele ja tagasiside küsitlus
tele vastamise ka osaledes 
ülikooli otsustusorganite töös. 
Ülikooliseadusest lähtuvalt on 
EBSi tudengkond esindatud EBSi 
Senatis, kuid usume, et sellele 
lisaks on vajalik üliõpilas- 
esindajate kaasamine mada
lamate tasandite otsustus
organite töösse, kus arutatakse 
õppetööga seonduvaid küsimusi. 
Seeläbi saame edastada oma 
ettepanekuid ja soovitusi jooks
valt, mis omakorda suurendab 
Senati töö efektiivsust. Seepärast 
teeme ettepaneku arvata EBSi 
Sotsiaalteaduste Instituudi 
nõukogu koosseisu üks Üliõpilas- 
omavalitsuse poolt määratud 
tudengiesindaja.

EBS ja 
stipendiumid

E B S i s  
s a a v a d  
e d u k a d  
õppurid  
haridust 
o m a n -  
dada , ka 
tasuta või 
tavapära
sest väik
sema tasu 
eest. EBSi 
stipendiu 

mistatuudi kohaselt toetab kool 
hea õppeedukusega, perspek
tiivikaid, silmapaistvaid ja 
ühiskondlikult aktiivseid üli
õpilasi ülikoolisiseste stipendiu
mitega osalise või täieliku 
õppemaksuvabastuse näol. 
Stipendiumifondi kogumaht 
aastas on 32 täielikku õppe

Kadfi Osula
kadn. osaZa@ebs. ee

maksu vabastust. Keskmiselt 
jagab stipendiumikomisjon igaks 
semestriks välja ligi 80 stipen
diumit. 2004. a sügissemestril 
jagati välja üle 90 stipendiumi 
kaheksakümne kolmele tuden
gile.
Aastas eraldatakse stipendiume 
ligi 1,6 miljoni krooni ulatuses. 
Lisaks on üliõpilastel võimalik 
taotleda riiklikku õppetoetust 
ning teisi erinevaid stipendiume. 
Samuti on EBSis aktiivsus- 
stipendium, mille all mõeldakse 
Üliõpilasesinuduse töös osa
levate inimeste premeerimist, 
sealhulgas siis korvpalluritest 
kuni ajalehe toimetajateni, kõik 
leiavad tasustust.

Vaata lisainfo
ebsikas.ebs.ee

9. detsembril toimub Club Prives heategevusüritus Muinasjutumaa, 
mille eesmärgiks on koguda kingitusi ja annetusi lastekodulaste tarvis.

Varsti-warsti on kätte jõudmas see aeg, kus istutakse 
perega kuusepuu ääres, kuulatakse jõulumuusikat 
ning awatakse kingitusi. Kas pote tore? Kahjuks on 
aga meie seas ka neid, kes jõuluõhtul peresoojusest 
ilma jääwad ja seda mitte enda soowil. mõtlen 
siinkohal lastekodulapsi, kelle jaoks wõiwad jõulud 
olla nukker aeg aastas, mis paneb igatsema läheduse 
ja  helluse järele. ü le  ei saa ka kõige parema 
tahtmise juures anda neile ema ja  isa, kuid kõik koos 
saame nende jõulud natukenegi rõõmsamaks teha.

Oleks tore, kui iga inimene, kes peole tuleb, wõtaks 
kaasa ühe kingipaki ning paneks kingile külge ka 
sildi, mis wanuses ja  soost lapsele antud kingitus 
kõige paremini sobida wõiks. Ka jõulukaart pole liiast, 
hapsed usuwad ju jõuluwanasse, kellel on kingitus 
igaühe jaoks ja  aidakem kõik koos kaasa sellele, et 
nende wäikeste laste fantaasia jõuluwana olemasolust 
ei kustuks!

Pidu tõotab 
tulla meeldejääv 
ja külalistele on 
ka üllatused !!!
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Piletite arv on piiratud!
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Kas sa eiad Euroopa Liidus 
või sa kujundad seda?

H elen Koht, BBL-1

AIESECil on tutvustamisel 
projekt EU Expansion, mis 
pakub välispraktikaid riigi- 
ha lduse  j a  ma j and use  
taustaga tudengitele. 
Karjääri- ja Nõustamiskeskus 
toob meid, EBSi tudengeid, 
sammu võrra lähemale sellele, et 
ülikoolist saadavaid teoreetilisi 
teadmisi ka praktikas rakendada. 
2. novembril oli huvilistel 
võim alik tutvuda Euroopa 
tudengitele mõeldud AIESECi 
projektiga EL/ Expcm.sfon, mille 
eesmärgiks on välispraktikate 
organiseerimine riigihalduse ja 
majanduse taustaga tudengitele. 
EL/ Expan.ston on võimalus 
esitada väljakutse oma maailma
vaatele ja avardada silmaringi nii 
Euroopa Liidus kui ka väljaspool 
seda.
Ülikoolidest saame küll teo
reetilisi teadmisi, kuid napib 
võ im a lu s i neid  teadm is i 
praktikas proovile panna, ka on 
suhteliselt nõrk meeskonnatöö

praktiseerimine. EL/ Expansion 
pakub suurepärast võimalust 
nende mõlema saavutamiseks. 
Selleks, et olla üha globali- 
seeruvas ühiskonnas tööturul 
konkurentsivõimeline, on vaja 
juba varakult alustada enda 
vastava ettevalmistamisega. 
Välispraktika muudab tudengi 
atraktiivsemaks tööandjatele ja 
loob mitmeid kasulikke kontakte 
tulevase töökoha saamiseks. Ka 
on AIESEC hea võimalus luua 
erinevates maades sõprussuhteid 
ning miks mitte ka äripartnereid 
leida.
Praktikaid on pakkuda enam kui 
80 erinevas riigis. Kõige 
populaarsemaks praktikamaaks 
eelmisel aastal osutus Kolumbia, 
kuid käidi ka Indias, Inglismaal, 
Hollandis, Sri Lankal ja teistes 
huvitavates riikides.
Kõigil projektist osavõtjatel on 
võimalus osaleda ka 3-5. juunil 
toimuval rahvusvahelisel konve

rentsil, mis annab võimaluse 
suhelda ligi 100 tudengiga üle 
Euroopa, jagada ideid ja 
kogemusi, mis praktika käigus 
saadi. Kõige selle kohta leiab 
lähem at in fo t kodu lehelt 
http://www.aiesec.org/ ja 
http://www.aiesec.ee 
AIESECi põhitegevuseks on 
rahvusvahelise praktikantide 
vahetusprogram m i korra l
damine. Oma 14 tegevusaasta 
jooksul Eestis on välispraktikal 
vahendatud sadu ja rahvus
vahelistele koolitustele saadetud 
tuhandeid noori. Eelmisel aastal 
käisid AIESECi kaudu välis
praktikal 23 Eesti tudengit. Ning 
võib öelda, et AIESECi tegevustes 
praktikantidena osalenud noor
test on läbi aastate arenenud 
avara silmaringiga, ettevõtlikud, 
tegusad ja edasipürgivad 
ühiskonda arendavad maailma
kodanikud.

ESiND'
Tõsi, valimistest on möödas juba institutsioonide
arvestatavad kaks kuud. Kõik tegevusi, mis koi
uued ja vanad tegijad on oma suunatud, kallid
rollidesse sisse elanud ja kibe töö rõõmuga tutvust:
käib. Aga - mis loom see siis on, kõiki pakutavaid v<
mille ümber need inimesed ringi kohta täpsem tea\
sebivad? V iim asel esinduse EBSIKAS.EBS.EE-. 
kooso leku l sai tu tvustatud

1

Eestved;
Kontakt:
Mõnus
juhendc
Loomuli
ja teosta
Lauljate
kusjuun
põhiline
kujunen
CD-plaa
laiendar
toimub ]

Karjääri- ja Nõustamiskeskus
Eestvedaja: Keijo Piikmann 
Kontakt: career@ebs.ee
Põhitegevuseks on kodumaiste ja rahvusvaheliste töö- ja 
praktikapakkumiste vahendamine meie tudengitele. 
Igakuiseks traditsiooniks on veel kaijääriteemalised 
seminarid, kus tutvustatakse enesearendusvõimalusi ja 
ettevõtte laiendamist rahvusvahelisele tasandile. Vahel 
jagatakse lihtsalt häid praktilisi oskusi ja kogemusi. 
Esinejateks on oma ala spetsialistid, kas siis saatkonna 
esindajad, õppejõud või tunnustust leidnud oma ala 
tegijad. Vahendatavate tööpakkumistega on võimalik 
tutvuda Karjäärikeskuse infostendil, mis asub teisel 
korrusel. Lisaks leiab infot vabadest töökohtadest meie 
portaalist, mis asub aadressil career.ebs.ee.

EBSi küiastasid 
saatkonnad

Henri Jaanimägi, BBA-2
henrt.jaammdgi@eb.s.ee 
Dmitri Kukuškin, BPA-2
dmtfn.kuku$7i^m@eb$.ee

18. oktoobril korraldas EBSi 
Karjääri- ja Nõustamiskeskus 
oma selle aasta esimese ürituse. 
Meid külastasid Saksamaa Saat
konna majandusnõunik proua 
Bettina Cadenbach ja Balti-Saksa 
Kaubanduskoja aseesimees, ning 
samuti selle organisatsiooni Eesti 
büroo juht Heiki Sirkel, kes 
esinesid EBSi aulas.
Proua Cadenbachi sõnul on Eesti 
suur edu oma majanduse 
edendamisel muljetavaldav, kuid 
samas tunneb ta näiteks muret 
raudtee olukorra ja metsa
majandusega seonduva õigus- 
ruumi pärast. Härra Sirkel rääkis 
sellest, kuidas arendada koos
tööd Eesti ja Saksamaa ettevõtete 
vahel.
Seminaril räägiti Eesti-Saksa 
suhete tulevikust ja hetke
olukorrast. Saksamaa suurette
võtted ei näe Eesti turul suuri 
perspektiive, sest Eestimaal on 
suurettevõtetel raske mahukaid 
projekte realiseerida. Samas on 
Eesti paljude sakslaste jaoks 
huvitav ja atraktiivne reisisiht, 
mida tõendab ka pidev Saksa 
turistide arvu kasv.

Juba 11. novembril külastasid 
meid jälle külalised saatkonnast. 
Ainult seekord oli tegu Prantsuse 
saatkonnaga. Nimelt tulid KNKe 
(Karjääri- ja Nõustamiskeskuse) 
kutsel EBSi esinema Prantsus
maa saatkonna Majandus-ja 
Kaubandusnõunik härra Laurent 
Ham ja Kultuuri-ja Koostöönõu- 
nik, Prantsuse Kultuurikeskuse 
direktor Eestis härra Jean-Louis 
Pelletan. Esialgu tutvustasid 
Henri Jaanimägi koos Faina 
Dobrõs' ja Tiiä Maria Reimaliga 
meie külalistele ülikooli, samuti 
toimus ka kohtumine EBSi 
prorektori Endel Laanveega. 
Pärast ülikooli tutvustamist 
toimus kohtumine ka tudengi
tega, kus meie austatud külalised

rääkisid sellest, miks Prantsuse 
kapitalil põhinevad firmad Eestis 
tegutsevad ja mida prantslased 
oma tööjõult ootavad. Samuti 
räägiti sellest, kuidas õppida 
Prantsusmaal, mis stipendiume 
on võimalik saada ja samas ka 
sellest, millised on Eesti ja 
Prantsusmaa haridussüsteemide 
erinevused ja sarnasused.
Huvi nende ürituste vastu oli 
äärmiselt suur, mida tõendab ka 
asjaolu, et viimasel tudengite 
kohtumisel Prantsusmaa saat
konna esindajatega ei mahtunud 
kõik inimesed isegi ruumi ära. 
Henri Jaanimägi, kes sellise hea 
võimaluse EBS tudengitele 
organiseeris, oli üritustega väga 
rahul.

Sport
Eestvedaja: Harry Liipa 
Kontakt: hariyliipa.ÕÖl@hot.ee 
Endiselt propageerime tervislikke eluviise usi 
kehas ka terve vaim asub. Seetõttu oleme pu 
valdkonna tagamaks, et tudengid kiire ajagra 
unustaks ka "oma aega", mida saab ve 
spordiklubides (millest pikalt juttu meie 
ebsikas.ebs.ee), osaledes erinevates spor< 
(tennis, piljard, võrkpall jne), käies mängimas ja 
või korvpalli, milleks loodud lausa kaks meeskon

Võrkpaü
Sai alguse sel aastal 
n a isõ igu s las te  õhutust 
Tegelikult valitses pikka 
olukord, kus spordialadest 
jalgpall ja korvpall, mida 1< 
mängimas peamiselt mehejt 
tütarlaste liikumist kui sem 
olnud. Tänaseks on kokku 
punt tüdrukuid (erinevas vant 
kes käivad mängimas kord näe 
neljapäeviti kell 21.00 F 
spordiklubis. Kusjuures - 
asjaarmastajate (loe: praegu 
algajate) huvi oli nii suur ja tre 
s õ n u l a r e n g  h ü p p e l 
planeeritakse leida täiendav 
Hulljulgete ja hakkajate tibi 
asusid nad aktiivselt ka rahva 
võistlema. Mängude hooaeg 
käib, kuid sellest hoolimata oot 
nad oma meeskonda uusi liiki 
Liitumise eelduseks on sportli 
hea huumorimeel ja tahte 
eelnev mängukogemus on sui 
kasuks.

Jaigpaü
Eestvedaja: Raimo Nõu 
Kontakt: raimo@eestikalev.ee 
Jalgpall kui selline vist lähemat 
tutvutust ei vaja, küll aga soovitame 
liituda kõigil huvilistel selle 
team'iga, kes sihikindlalt igal 
nädalal (ja laupäevastel võistlustel) 
muruplatsil palli armastavad taga 
ajada. Meeskonna koosseis on kiiju: 
vilistlased, veel tudeerivad ebsikad 
ja isegi välistudengid. Meeskond 
viib praegu (maikuu lõpuni) 
treeninguid läbi üks kord nädalas - 
teisipäeviti kell 20:30 Reaalkooli 
staadionil. Jalgpallisõpradel on 
võimalik hakata mängima FC EBS 
Team 'i koosseisus ka Eesti 
jalgpallimeistrivõistluste V liiga 
põhja tsoonis, kus EBS on kahe 
vooru jä re l nelja punktiga 
kolmandal kohal. FC EBS Teami 
kuumaks on 100 krooni.

http://www.aiesec.org/
http://www.aiesec.ee
mailto:career@ebs.ee
mailto:henrt.jaammdgi@eb.s.ee
mailto:l@hot.ee
mailto:raimo@eestikalev.ee


)USE <NST!TUTS)OON)DEST
ie  töötajaid  ja  
kõik teile heaks 
id ebsikad, kuid 
ustame veelkord 
d võimalusi, mille 
eave ka aadressil

Alltoodud institutsioonide taustal 
tuleks ära märkida veel mõningaid 
Üiiõpiiasesinduse struktuurharusid, 
m illeks on haridusnõukogu ja 
rahvusvaheliste suhete osakond. 
Esimene neist tegeleb kõigi hariduselu 
puudutavate küsimustega nii maja 
siseselt kui ka riiklikul tasandil, 
mistõttu on tema funktsiooniks üks

põhilisemaid Üiiõpiiasesinduse 
eesmärke: tudengiõiguste kaitsmine ja 
esindamine. Rahvusvaheliste suhete 
osakond, nii nagu ka kõik ülejäänud, 
teenivad samuti tudengite huve, küll 
aga rahvusvahelisel tasandil. Esiteks 
hoolitsevad nad integreerumise eest 
meie koolis. Mis tähendab, et loodud 
on spetsiaalsed programmijuhtide

t ö ö k o h a d ,  ke s  t e g e l e v a d  
välisüliõpilastega meie ülikoolis, 
ü h e k s  n ä i t e k s  õ n  s i i s  
mentorprogramm, muuhulgas on ka 
vene ja hiina programmid. Teiseks 
toetame me üliõpilasi, kes lähevad 
välismaale õppima, see seisneb selles, 
et kaardistatakse partnerülikoole ja 
seäl üleskerkivaid küsimusi.

Kammerkoor
vedaja: Indrek Poolak 
akt: segakoor@ebs.ee
us punt seltsilisi, kes käivad kahe naisdirigendi 
ndamisel kaks korda nädalas koos laulmas, 
nulikult käiakse esinemas, koorilaagrites, festivalidel 
ostatakse muid ennast ja teisi rõõmustavaid projekte, 
jate seas on nii vilistlasi kui ka esmakursuslast 
jures kunagi pole kedagi pundist välja jäetud, sest 
line on mõnus õhkkond. Nende rolliks on siis 
nenud EBSis kultuurielu edendada. Hetkel on käsil 
Dlaadi välja andmine, "Boybandl" repertuaari 
tdamine ja Jõulukontserdiks valmistumine, mis 
ub 18. detsembril Niguliste kirikus.

uskudes, et terves 
pühendanud terve 

tgraafiku kõrvalt ei 
veeta erinevates 

Leie koduleheküljel 
tordiprojektides 
ts jalgpalli, võrkpalli 
konda.

Korvpai!
Ll tänu Miks lood i teine korvpalli
uste le . meeskond? Aga just sellepärast, et
â aega propageerime rahvasporti. Nimelt

est olid EBS Team meeskonnaliikmete
a käisid (vilistlased, esmakursuslased)
ĥeH, ja oskused on treener Riho Sooniku
êlnst ei poolt nii teravaks (loe: tugevaks)

j  oulnud lihvitud, et nad mängivad sel aastal
'anuses), esiliigas. Seetõttu tekkis tungiv
nädalas, vajadus rahvaspordi-meeskonna
) Reval järele, kes käivad kaks korda
- kuna nädalas lihtsalt palli patsutamas.

sgu veel Viimane muidugi ei tähenda seda,
treeneri et kellel huvi, see ei võiks EBS
e l in e , Team iga liituda. Mõlemas

lav aeg. meeskonnas on äärmiselt hea
tibidena seltskond ja ka nõudlus fännide
ivaliigas järele . Kutsume üles kõiki
aeg küll korvpallihuvilisi meeskondadega
ootavad liituma! Kusjuures, vastavalt oma

liikmeid. soovile  võib liikuda ühest
)rtlikkus, meeskonnast teise, mingeid
htejõud, tasemelävesid pole ja kõik käib
suureks oma vaba tahte alusel.

A.M.! C!ub
Eestvedaja. Susanne Söödor 
Kontakt: susie@omatalo.ee
Selle klubi funktsiooniks on tagada ebsikate 
meelelahutusprogramm. Nende korraldada on 
„koolipeod", perioodilised aktsioonid (sügispäevad, 
kevadekuulutus, jms) ning muud rõõmu tegevad 
ettevõtmised. Viimastest võiks ära mainida talvelaagri, 
rebaste ristimise ja suvepäevad. Käesoleva aasta 
suurprojektide kõrval võiks veel ära märkida 
heategevusürituse, millega püütakse ühiskonnas oma 
m iss ioon itu nn et rakendada. N ii nagu iga 
tudengiliikumine siin instiutsioonide nimistus, ootavad 
nemadki enda sekka inimesi uute ideede ja teotahtega, 
sest eesmärgiks on seatud ebsikate ühtsus ja 
kokkuhoidvus._________________________________________

Raadio
Vastutaja: Ei tike Filonenko 
Kontakt: raadio@ebs.ee 
Raadiosaated algavad taas 
jaanuarikuust ja  hakkavad 
toimuma igal nädalal Kuku 
raadios. Meie ebsikast saatejuht 
Eilike kutsub oma arvamus- 
kriitilisse raadioshowsse erinevaid 
külalisi rääkimaks teravatel ja 
aktuaalsetel ü liõp ilaseluga 
seonduvatel teemadel. Antud 
teemad varieeruvad pangandusest 
meelelahutuseni, sealhulgas 
tehakse juttu ka meie ebsikate 
tegemistest üldiselt.

Mentorprogramm
Eestvedaja: Ruth Rätsep 
Kontakt: ruth.rätsep@ebs.ee

On grupp tudengeid, kes on tuutoriteks välisüliõpilastele, 
aidates neil paremini meie perekonda integreeruda. EBS 
töötas sel aastal nende üliõpilaste jaoks ka 
arendusprogrammi välja. Nimelt avati kursus, kus 
vastavate ainevaldkondade õppejõud koolitavad 
üliõpilasi, kes on endale selle valikaine valinud, 
mentoriteks. Vastav kvalifikatsioon annab loomulikult 
laialdase silmaringi ja on peamiselt hea ensetäiendus 
suhtlemisel erinevate kultuuride ja rahvustega. Mentorite 
ülesanded seisenvad sisuliselt tihedas läbimises 
vahetusüliõpilastega ja nende jooksvate probleemide 
lahendamisega. Peamisteks küsimusteks võib olla kõik 
alates korteri leidmisest kuni linna elu oluga 
kurssiviimiseni, sealhulgas õppesüsteemi selgitaminegi 
võib vahel aktuaalne olla. Loomulikult saab seal ka häid 
kogemusi reisikorraldamise vallas, kuna toimuvad 
väljasõidud naaberriikidesse ja eksursioonid Eestimaal, 
mille käigus püütakse rohkem kesekenduda meie kultuuri 
eripäradele.

Meedia
Eestvedaja: Artur Leemet 
Kontakt: meedia@ebs.ee 
Meedia suund jaguneb mitmesse 
ossa, millest kolm väljundit 
jõuavad igapäevaselt ka teieni. 
Nimelt on meil siis portaal, 
ajaleht ia oma raadiosade.

Portaa!
Vastutaja: Rait Arro 
Kontakt: portaal@ebs.ee 
Tegemist on siis kõige operatiiv
sema infokanaliga. Toimub pidev 
info uuendamine ja täiendamine, 
eesmärgiga hoida teid kursis kõige 
t o i m u v a g a .  Teave ,  mida 
kajastatakse, on peamiselt seotud 
õppetööväliste teemadega, kuid 
väga suur osakaal on ka teemadel, 
m is k aud se l t  õ p p e t ö ö g a  
seonduvad. Soovi tame teil 
jäijepidevalt portaalil silma peäl 
hoida, et midagi põnevat või 
muidu kasulikku teist mööda ei 
läheks. Äkki jääbki kuulmata 
t a l v e l a a g r i s t  v õ i  uutes t  
s t i p en d iu mi v õ i ma lu s t e s t ?  
EBSIKAS.EBS.EE

Ajaieht
Vastutaja: Sirli Kalbus 
Kontakt: ajaleht@ebs.ee 
Tudengileht ilmub kord kuus. 
Kajastab peamiselt möödunud 
üritusi ja annab infot uute plaanide 
kohta. Nagu näete, on siin artikleid 
meelelahutuse, hariduselu ja 
muude teemade vallast, mis antud 
perioodi l  aktuaalsed. Põhi 
mõttel isel t  peaksi tegi  seda 
paberüllitist sirvides, mis teie käte 
vahel on, mõistma, mida ta endast 
õige kujutab. Väike üleskutse 
selleks puhuks kui tunnete, et 
tahate meeskonnas osaleda 
või lihtsalt sõna võtta Alati on 
teretulnud kõik ettepanekud 
teemadevaliku kohta või ka lihtsalt 
kommentaarid. Tudengileht - see 
on ju tudengite häälekandja.

mailto:segakoor@ebs.ee
mailto:susie@omatalo.ee
mailto:raadio@ebs.ee
mailto:tsep@ebs.ee
mailto:meedia@ebs.ee
mailto:portaal@ebs.ee
mailto:ajaleht@ebs.ee
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ERASMUS Events An Attempt to Describe 
My Student Life in TatiinnRuth Rätsep, BPA-2

rutTi. mtsep @ebs. ee

We welcomed our first Erasmus 
student already in August and the 
last ones just last week. All of 
them have mentors (tutors) to 
help them during their stay in 
Estonia and to make it more fun. 
The fun began on the first 
weekend in September with a 
day-long boat-trip to Naissaar. 
We saw the Soviet mines, the old 
church, the cemetery and had a 
really nice day with an incredibly 
beautiful weather.
After getting to know each other; 
the time for the Welcome Party @ 
Club Hollywood was at hand. It 
was a theme party (hats) and as 
usual it included some special 
things. This time it was the hot 
lingerie show by Ruth R. and 
Kriss S. and breakdancers' 
performance.
Next week was dedicated to 
Bowling @ Zelluloos for the last 
time. It was a blast as usually and 
everybody had the chance to 
show their hidden abilities.
After doing some sports and to 
put a shiny end to the Autumn 
Student Days we thought it 
would be a good idea to show 
foreigners some Estonian live 
music @ a recently-opened club 
Parlament. It was Friday night 
and we had a chance to listen to 
Terminaator and dance until 
dawn.
After this short night the trip to

Student Council 
Ruth Rätsep, BPA-2
ruth. rat$ep@eb$. ee 
Our Student Council deals with 
all kinds of different issues 
concerning our students. It is 
elected every autumn by course 
elders who are, in turn, elected 
by our students. As the Council 
becomes older, it gains more 
experience and is able to cover 
more and more issues.
Today the Council consists of 9 
bigger parts or ^institutes", as 
they are called in Estonian. They 
are divided into three, so, that 
our student president and two 
v i c e - p r e s i d e n t s  are al l  
responsible for three institutes. 
Sirli Kalep helps to keep it under 
control by doing the secretary 
work.
Kristiina Kägu stands behind the

our biggest island Saarema 
began. A small bus took the 
group to an ostrich farm, Muhu 
museum, an Estonian restaurant, 
a really old schoolhouse and 
many other places. Finally the 
people were taken to rest in the 
fascinating Pilguse mõis.
The last week in September had a 
cool cultural event in it - our 
musically-aware mentor Sirli 
took our Erasmus students to see 
Grease @ Linnahall, which was 
an unforgettable evening for all 
the people involved.
As the days got colder and colder, 
it was time for some indoor- 
events....so, we organised two 
Estonian movie nights to see 
„Names  in Marb l e "  and 
Revolution of the Pigs". The 
people who dared to leave their 
apartments got a good chance to 
see these movies that they would 
probably never had seen 
otherwise.
October and November had also 
some time preserved to host two 
theme parties @Club Prive and 
another Bowling @ Ku:lsa:l.
So, today with no more than 
three weeks left, we are 
organising another big event to 
introduce something different - 
wedding Estonian-style. It is 
going to take place on the 2nd of 
December and you can read all 
about it from the next Student 
newspaper.

educational part (run by Nele 
Sumberg) and media, run by 
recently elected Artur Leemet. 
Media is also divided into three - 
student newspaper, radio show 
(run bvjjeitikc Filononko and 
starting again in January 2005 ) 
and the student website - 
ebsikas.ebs.ee (runbyRait Arro). 
Ruth Rätsep stands good for 
mentoring (former tutoring), 
entertainment (run by Susanne 
Söödor)  and international 
relations, which is run by Oliver 
Otsmaa.
Keijo Piikmann is the man behind 
our Career and Counselling 
Centre (run also by Henri 
Jaanimägi), EBS chamber choir 
and sports. At EBS sports means 
basketball, football, volleyball, 
bowling, aerobics and Zelluloos 
sports club at the moment.

By Gunnar D üvel, In com in g  
student, H am burg/G erm any
gimnar_dueveZ@web. de

After I was asked by Ruth to write 
another article for the student 
magazine I reflected for a while 
and came to the conclusion that I 
should try to compare my life in 
Tallinn and in Hamburg:

University:
My opinion is that - especially for 
an international student - the 
university is not the most 
important thing for a student. But 
as my main reason to go to 
Estonia was to study here, I 
should mention this topic.
I noticed that the level of 
education at my home university 
is higher than here in Estonia but 
that on the other hand the 
students here are forced to be 
m o r e  h a r d - w o r k i n g .  
Presentations and essays in every 
subject and furthermore also 
final exams at the end, which are 
the main work at home, let me 
study I appreciated this as I was 
able to improve my English even 
when I was satisfied that I will go 
home so early that I will miss the 
exams here.

City:
I fear this will be hard, as my 
hometown is bigger than the 
entire Estonia, but I will give my 
very best. For me it was a new 
experience to live so close to the 
city centre and I took advantage 
of this situation and visited a lot 
of bars and pubs in the old town. I 
found some very nice places to 
have one, or two or some more 
drinks but also during the day I 
enjoyed the city Watching the 
sunset from one of the viewing 
points of the old-town was a 
wonderful happening. But I 
suspect the Estonians of doing 
rebuilding of the city every day as 
I am discovering new, cosy and 
interesting lanes every time I am 
visiting the old town.
It has been snowing now for a 
couple of days and so I had the 
pleasure to see the city in three 
different seasons. I liked them all, 
even if -8° is a little bit too cold for 
me...

Travelling:
Travelling, travelling, travelling - 
I never travelled as much as 
during my time here in Estonia. 
Almost every week somebody

asked me to join him at the 
weekend somewhere and most of 
the time I could not deny. I cannot 
mention all my destinations here 
but the highlights were St. 
Petersburg and Riga. I was even 
twice in Riga as I had the honour 
to join the Estonian soccer 
supporters in the game between 
Estonia and Latvia. To stand in 
the middle of 1000 Estonians and 
c a t ch  m y s e l f  s h o u t i n g  
incomprehensible Estonian 
sentences was a funny and weird 
experience.
I discovered St. Petersburg 
together with other students 
from EBS and we had a great time 
there. The city is amazing and 
breathtaking and I will keep this 
trip in good commemoration.

People:
People from Australia, Austria, 
Belgium, France, Germany Italy 
Poland, Portugal, Sweden, Spain, 
S w i t z e r l a n d ,  and  the  
Netherlands were the other 
incoming students, who were to 
become my fellow students 
during this semester. They did 
not become just fellow students - 
most of them became real 
friends. We had a great time 
together and some good parties. 
It was a great experience for me 
to meet so many different and 
impressive other young people. I 
enjoyed every single second with 
you and I will keep a lot of nice 
moments in mind.
But I should also mention the 
local people - first of all our 
tutors. These girls from room 
n umb er  204 o r g a n i z e d  
everything for us. Whenever I 
had a problem or a question I 
could go there and somebody 
helped me immediately But also

almost all people I met here in 
Estonia were very friendly to me 
and it was amazing how easy 
everything was able to manage in 
English (I have to commit that my 
Estonian is still very bad - aga 
eesti keel on väga raske). 
Furthermore, I envy the Estonian 
guys - your girls are the sweetest 
and most beautiful girls in the 
world.

Parties:
Yeah, you were all looking 
forward to this paragraph and I 
have to commit that we had some 
great parties here. Whenever you 
went out during the weekend to 
the clubs (Bon Bon, Hollywood, 
Parlament) you probably met 
some of  us international  
students, as we were quite often 
there. But we managed to have 
also a lot of private parties. 
Almost every f lat-sharing 
community managed to have 
some parties at their place. We 
had some pre-parties before we 
went clubbing, or the members of 
one country invited the others to 
a special drink from their home 
country. I and my flatmates 
hosted also some parties and I am 
looking forward right now to our 
party next Friday - this will be 
fun...

So, I think everybody who read 
this will understand that I had a 
great time here in Estonia and I 
will tell my grandchildren about 
my experiences here in this 
wonderful country.

Thanks to all the people I was 
able to meet here. Enjoy your life!



IlepBMe
Bne^aTjieHHH...

H a a e ^ a a  KoqepMHHa, B B A s v  -1

I l o  OKOHHaHHH mKOJIbl MHe 
npê cTORRO npHĤ Th oseHb Ba)KHoe 
pemeHHe B Moen ^H3HH. KaKyio 
npo^eccmo BbiõpaTb, Ky^a noiiTH 
ysHTBca, r^e '  nony^HTb BbicoKo- 
KBaJIH(})HItHpOBaHHOe o6pa3o- 
BaHHe? 1̂ noHHMana, HTO OT 3Toro 
pemeHHH 3aBHCHT Moe 6ynymee. 
Cji,aB ycn em H O  3K3aMeHbi, R 
pemnna no^aTb ji,0KyMeHTbi B TO 
BMcmee yneÕHoe 3aBe^eHne, o 
KOTOpOM CJlMLIiaJia OT 3HaKOMbIX, O
KOTopoM paccKa3MBajiH Ha npe-
3eHTaHHH B IHKOJie H O KOTpOM X 

3Hana H3 peKnaMHbix oõtHBneHHH. 
IlocTynHTb ÕHjio He TaK-TO npocTo, 
npnmnocb CRaBaTh BCTynHTejibHHH 
3K3aneH no MaTeMaTHKe n 
npoxoj],HTb coõece^OBaHHe. OT 
3Toro 3aBHceno Moe ^ajibHenmee 
ooyn cn H e B 3TOM yHHBepcHTeTe. Ho 
y^ a sa  ynbiÕHynacb MHe, H BOT 

TenepB H ciyjenTKa nepBoro Kypca 
Estonian Business School, (j)aKynb- 
TeTa no MOK^yHapo^HOMy ynpaB- 
neHHK) 0H3HeC0M.
Flpomjio y)Ke noHTH TpH Mecaua, H 
He 6huio erne HH o^Horo ^Hx, qTo6 n 
no^ajiena o TOM, HTO nocTynnjia 
HMeHHO B EBS H npeanoqjia ero
MHOTHM apyrHM BMCHJHM 
3aBe^eHHaM.
CaMoe ruaBHoe, HTo MHe 3,qecb 
HpaBHTCH: ^py)KenK)6HaH 
aTMoc^epa, Hapxmax B Estonian 
Business School. 3^ecb a ce6a

qyBCTBym Tax, Kan - 6y^TO a yqycb 
yxce He nepBbiH ro^. Hn pa3y He
nonyqHna OTKa3a B noMotnH. KaK OT 
npeno^aBaTejieH, TaK u OT Hamero 
MHnoro KOHcyjibTaHTa, EneHbi. 
npH C yTC TBO BaTB  Ha JieKHHHX 

Bcer^a HHTepecHo H HeoÕMHHO 
õnaro^apa TOMy, HTO JieKTopbi 
cep&e3HO no^xo^aT K CBOHM 
06a3aHH0CTHM, Hcnonb3ya npn  
3TOM COBpeMeHHMe MeTO^BI. 3TH, 
HenpHBHHHMe MeHH, nomopa 
saea nponeTaMT He3aMeTH0. 
KoHe^Ho, R He Mory ocTaBHTb 6e3
BHHMaHHH TO, HTO MeHH yH,HBHJ10 H
B0CXHTHJ10! 3^ecb, B EBS, Bee 
npoayMaHO ^o Menonen: Bee 
HanpaBJ i eHO Ha n o M o m&  
CTy^eHTaM. HanpHMep, Hama 
CTpaHHHKa Õis B HHTepHeTe, r^e 
MO^HO Bcer^a nojiyqHTb Heo6xo- 
^HMym HHĈ opMauHio, KacaTenbHO 
yn am n xcn ; Ha BTopoM 3Ta)Ke 
o6opŷ ,oBaH KOMnbioTepHbiii KJiacc, 
KOTOpbIM B HK)6oe BpeMH MO)KHO 
B0cn0Hb30BaT&CR, a Te Mepo- 
npHHTHH, KOTopue ycTpaHBaeT 
Hame ciy^eHHecKoe caMoynpaB- 
jieHHe, noM oram T HaM nyqm e 
yiHarb Tpyr apyra H nô py/KHTbcn. 
MeHH nepenonHHeT B0CT0pr, 
KOTOpblH H HCnblTblBaK). 1̂ c 
yBepeHHOCTbK) Mory CKasai b, n io , 
CTapaRCb H npeo^oneB an  Bee 
Tpy^H ocTH , H n o jiy q y  ^eHCT- 
BHTeJimo npeKpacHoe BMcmee 
06pa30BaHHe H CMory npnMeHHTb
CBOH 3HaHHH B HG13HH.

CTynemecKoe 
caM o yn p as jie H H e  - 

jryn u iH H  R p y r  CTyneHTa
- napTHepoM pyKOBO^CTBa 
yHHBepcHTeTa,
- HocHTeneM jtyxa CTy^eHTOB H 
KOOpJ],HHaTOpOM )KH3HH CTyqeHTOB.

y  Hac Tpn OCHOBHHX npHHHHna:

- Mbi npeRCTaBnxeM, 3amnmaeM 
MHeHHH H HHTepeebI CTy^eHTOB.
- HrpaeM ponb aKTHBHoro napTHepa 
B pa3BHTHH EBS : õopeMCH 3a 
co3^aHHe HaHJuyqmeH cpe^bi 
pa3BHTHR, OÕecneHHBaR, TaKHM 
06pa30M, KOHKypeHTOcnocoÕHoe 
06pa30BaHHe H pacmnpaH Kpyro3op 
CTy^,eHTa.
- pa3BHBaeM qyBCTBO ê HHCTBa, 
CBa3biBaeM yneÕHyio paõoTy H 
CBOÕO^HOe BpeMH B rapMOHHHHOe 

H enoe, He 3a6biBaa o pa3HO- 
CTOpOHHOCTH C Ty^eH Ta KaK B 

cnopTe, necHe, TaK H B nioõoM 
/tpyroM BH^e OT^bixa!

M bi yBcpcHbt, HTO KjfK)M K ycnexy 
EBS KpoeTCH B COTpy^HHHeCTBe H 
B3aHMHOM ^OBepHH CTy^eHHeCKOTO 
npe^cTaBHTeubCTBa H npaBJieHHH 

yHHBepcHTeTa.

Ycnex CTy^eHTOB - 3TO ycnex EBS, 
ycnex EBS - 3TO H Ham y cn e x !!!

Dmitri Kukuškin, BPA-2
dnHtn.k:Au.s7i%:m@eb$.ee

CTy^eHHecKoe  npe^CTa-  
BHTenbCTBO- 3TO opraH 
npe^CTaBHRiomHH CTy^eHTOB, 
COCTOHmHH H3 CTyHCHTOB. KOTOpbie 
ÕblJIH BblÕpaHH CTapOCTaMH 
Ka/K^oro Kypca. CaMoynpaBJieHHe 
(npaBJieHHe)  pyKOBO^HT 
CTyqeHHecKHM npê CTaBHTejibCT- 
BOM. /l,eHTeJIbHOCTb CaMO- 
ynpaBjieHHH ocHOBbiBaeTcn Ha Tpex 
npHHUHnax.

MbiHBjmeMCR:

- opraHOM npe^CTaBJiHK)mnM 
CTy^eHTOB,

JIHI1A H MHEHHR.
J ekaterin a  Lu ism a, B B L  - 2

KaK y%e roBopnjiocb paHee, c 3Toro 
ceMecTpa B HameM yHHBepcHTeTe 
6bIJIH OTKpblTH pyCCKHe npo- 
r p a M M H  ( B B A s v ,  B B A õ v ) .  
ripotu.no y^KC nosTH Tpn yuconbix 
M ecaua, H, B03M0)KH0, MO)KHO

c ^ e n a T b  nepBb i e  BHBO^bi H 
noRenHTbcx MbicjiHMH. HaqHHaa c 
3Toro HOMepa, MM HaqHHaeM HOBylO 
pyõpHKy «Jlnua H MHeHHH», B 
KOTopoH Mbi 6yacM 3HaKOMHTb Bac 
c npeno^aBaTejibCKHM cociaBOM, 
KOTopbiH paõoTaeT B rpynnax, rae 
npeno^aBaHHe BeaeTca Ha pyccKOM 
R3biKe. M bi ony6jiHKyeM KpaTKHe

C V  npeno^aBareneH, a TaK ^ e  
nOMHTCpCCyCMCR HX MHeHHeM o 
pyccKOR3bnHbix nporpaMMax.
H  TaK, 3HaKOMbTecb, C eprew  HpB - 
npeno^aBaTenb npe^npHHH- 
MaTenbCTBa H X ap ^ o  IlaM Jia -
CneHHaJIHCT B OÕJiaCTH 3KOHOMHKH.

O6pa30BaHne O6pa30BaHHe

1982 -1987- MepcBO/viecKHH (̂ aKynbTeT
MHHCKoro f ocyTapcTBennoro HiiCTH ry ra 
HlIOC rpaHHMX R3MKOB. J],HniIOM C OTHHHUeM, 
cneuHajibHOCTb-
])epeBoriMHK-pc(})epenT npenoaaBaienb 
((}jpanHy3CKHH H aHTUHHCKHH H3MKH)
1997 -1999- MarHCTpaiypa Concordia( H3biK 
o6yqeHHH H 3amnTa - aumHHCKMH) Magna CY/77; 

MBA, HanpaBjieuHe (j[)Hnancbt.

1987 - 1992 - TajinHHHCKHH TexHmecKHH 
YHHBepcHTeT. Co//? ZoM ê, cneunanbHocTb - Bachelor 
in Industrial Planning
1993 - 1994 - KeM6pHR)KCKHH YHHBepcHTei, ^HnnoM no
3KOHOMHKe.
1995 - MamcTpaiypav 3K0H0MMKH KeMÕpun^KCKoro 
YHHBepcHTeTa (MPhil)

2001 wc/wjü 6/^oKWopaH^^pe R&5 /va,

77/^oda7.We :̂M 770 /7/77/̂7/7/e ?0̂ ?j'.?/<:'e7/7/0C/77 7/ 770 
60/77<?, co&.Me7Me77Me /H/Igoo^o-To coz<p̂ /77MWb 

/^ooow/o /Mgpyyxy. 9//? 0/77 ^0/77707///? oAY/̂ ro/ô  
//C/7/J)7̂ aM.7aM7)L17.

Onb!T pa6oTb! OnMT paõoTM

1999 - ...paõoiaeT B EBS.
1997 - 2004 Kny6 Kap^nc- HanoroBoe 
nnaHHpoBaHHe 2002 - Marketing Institute Estonia

1991 -... paõoiaeT B EBS. He Bcema paõoTan Ha 
nojiHon CTaBKe, TaK KaK nae ru in  o ripcnojiaBaji B 
AHrJIHH H AMepHKe. TaK/KC HBJIRJICH COBeTHHKOM 
npeMbep - MmmcTpa no BonpocaM 3K0H0MHKH.

HTO npeno^aeie B EBS H B KaKHX rpynnax 
paõoTaeie?

Hio npeno^aeTe B EBS H B KaKHX rpynnax 
paõoTaeie?

npenonaei IlpeRnpHHHMaTejtbCTBO n En3Hec
IIjiaH B intBBA 3 Ha anntHHCKOM 33biKe 
2004 - ... OCHOBM 0H3Heca Ha pyccKOM H3blKe B 
BBAvs 1 H BBAõv 1 PeueH3Hpyio ^nnjioMHbte 
npoeKTM BBA H Thesises MBA ( Ha aHumitcKOM
H3blKe)
-PaõoiaeT B OTKpbiTOM YHHBepcHTeTe EBS Ha
pyccKOM R3biKe no rocnporpaMMe 3aHHT0CTH H 
pa3Bn rna ripejiripH11H Marcir bcrBa CeBepo- 
BOCToqHoro pernona (HapBa H KoxT.ia-HpBe).

npenoaaer B BenepHHx rpynnax wc iopm o 3K0H0MHKH 
H MHKpo 3K0H0MHKV MarHCTpaHTbi cnymaioT ero 
JieKHHH no - 3K0H0MeTpHH (o6ui.au CTaTHCTHHeCKaa 
TeopHR) npeno^aeT B BBAsv 1 OCHOBM 3K0H0MHKH

Ho^ejiHTecb nepBMMH Bne^aTJieHHHMH 0 
rpynnax, r^e npeno^aBaHne Be^ercn Ha 
pyCCKOM H3b!Ke.

no^ejiHTecb nepBMMH BnenaTJieHHHMH o rpynnax, 
rate npenoRaBaHHe Bê eTCH Ha pyccKOM H3MKe.

Cr7.170<? 7/ /7/777̂//7//Oe /WO, /̂/770 
(777)'r)õ'/7//7Y7.U /̂ 706'̂ /770̂ /
0̂//77,i70//77)6'̂ . ^0'iW0J7('/70, '7/770 C6^30H0 C 

.Ue/770d77/\*0M /7̂ e/70()000/777̂ .' 7̂ C/770/70/0C/? Ne 
Z7('/70.77̂ 306Y7/77h '7MC7770 ,17e77//70/7C7n'/0 .7eK7̂ M0/7//J70 
/7o6o/77̂ '. /7o KpõüMHeM ,170/70, OO .47//077 6 ay^MWOpMM 
/7000/7700/77 /7pOK/7777̂ eC/<77 60̂ 7 7̂)77/777.

«/7pe/?0C)060/71b //O /TyCOKOM ,17/70 OWHb 070.7/<r'/70, -
^ejiHTCH c HaMH Xapao 11 anno, -7///0 ob/oooMo /ooo,
/̂770 ^ NO r07060/0 ̂ j7)//07.0 /70 d0,7.7/C770.17 1/700//0, 

gb/77V^f)ow /70&7,70t' 20/770677/777)0̂  O 770/Ĉ MRÂ .
C/770/70/0071 ^0700 MC/7077b3060Wb foit'd'/'PoO?̂  K0W0/7MM 
6 dOHMOM 717077̂  0^Cp060 ObT/T̂ t/OOW, -
CMeeTCX npot^eccop.

HTO Bb! B uejiOM ^yMaeie 0 HOBOH nporpaMMe, 
n03B0JiHK)meH nojryHHTb 06pa30BaHHe Ha 
pyccKOM H3MKe?

HTO Bbt B nejtoM ayMaeie o HOBOH nporpaMMe, 
no3BonmomeH nojiy^HTb 06pa30BaHne Ha pyccKOM 
H3MKe?

0/77/70C77/7707b//0 77060M ,170̂1' OATÔOWb 
/7777,77iOO, 7̂770, 0 .MOCZ7 /7/0̂/<17 7/70/07̂7, /70 ,17077 
/?/7ed,170777 6M̂ 0770H0 ,170,70 '7060̂  r)//C6'770̂ 0 /7
7 J 7?(̂ /e/7//0<'0 0/7/7)0.76'/77/0) A?7//7̂ , OOCb 7̂ /70,
COOWOOHOM '700777700 7̂0/770/70̂0 
7̂6'. /̂/C/77Oy/ ,170̂/ /70&7/770 0 /70/7&7717 00006777/70, 

AT0/70M/0

1̂ CHiiTaio, 3T0 BepHoe naqa.io! JlHHHo Menu - 3TO 
xopomaa B03M0/KM0CTb no^HHTb ypoBeHb Moero 
pyccKoro n3btKa. TaK^e xony ^ooaBHTb, HTO cpe^H 
pyccKOM3bnHoro naccjienMH nä men CTpaHH ecTb MHoro 
HHTepecHbix H yMHbix Jiio^eH, a yMHMe H HHTepecHMe 
JIM^H HaM HyMCHM



Kontakt!ääts - 
abimees või tüütus?

Tudengifirma!!?? Mis 
see on ja miiiega 
seda süüakse?

Astrid Raja, BBL-3
Tuden^rma Qbic tegevjuht

EBSis on peaaegu kõikides 
õppekavades ärijuhtimise 
aine raames ette nähtud 
tud en g i f i r ma  loomine ,  
mille eesmärgiks on anda 
tulevastele äriinimestele 
ju b a  varakult võim alus  
t õe l i se s  är i s  ise kätt  
proovida.

Aine algab loenguosaga, kus 
käsitletakse muuhulgas selliseid 
e t tevõt luse  jaoks olul isi  
t eemas id,  nagu är i idee ,  
ä r i k e s k k o n d ,  ä r i p l a a n i  
kirjutamine,  äriet ikett ja 
loomulikult raamatupidamise 
alused. Kursuse käigus antakse 
t e o r e e t i l i s e  osa raames 
tudengitele oma ettevõtlike 
p l aan ide  rakendamiseks  
vajalikud vahendid, ehk siis 
teadmised, ning sealt edasi on 
juba igaühe enda teha, kui 
edukalt ta suudab õpitut reaalses 
elus rakendada. Projekti kestus 
on tavaliselt üks aasta.

Loomulikult saab kõik alguse 
heast äriideest. Meie puhul 
sündis idee sellest, et üks firma 
liige oli aastaid tagasi sattunud 
üht põnevat Soomest toodud

H elen  Koht, BBL-1
beZen. ko7it@(nesec. net

Pool aastat tagasi oli meie, 
praeguste EBS'i esmakursuslaste 
jaoks väga tähtsate otsuste aeg. 
Kaksteist aastat olime käinud 
koolis, kus kõik oli tuttav ja oma. 
Ning ootamatult see lõppes. Lihtsalt 
sai otsaja kõik. Mistõttu valitsesid 
lõpetanute peades loomulikult hirm 
ja teadmatus tuleviku ees, samas ka 
teadmine, et on vaja edasise suhtes 
otsus teha.
Enam kui sada vilistlast leidsid, et 
soovivad saada tuleviku tegijateks 
ning astusid EBSi, nende hulgas ka 
mina.
1. septembril Rahvusraamatukogus 
olnud aktus oli väga ilus ja 
muljetavaldav kuni hetkeni, mil

lauamängu mängima,  
Eestisse aga ei olnud 
Ravensburge r i  mäng 
„Lehmakaup" veel mingil 
põhjusel jõudnud. Meie 
nimetame seda mängu 
ärikursuse esimeseks 
astmeks, sest nagu nimigi 
ütleb, on mängus tegemist 
l o o m a k a u p l e m i s e g a  
oksjonil ning loomulikult 
üksteise ja kaart ide 
liikumise jälgimisega, et 
parim loom ikka endale 
saada. Ning kuna EBS on 
ärisuunitlusega kõrgkool, 
oli taoline idee meie jaoks 
igati sobiv!

Kuueliikmelise grupiga 
panime kokku äriplaani, 
suutsime selle investoritele 
„ m a h a mü üa "  n i ng  
firmadega Saksamaal ja 
Eestis maaletoomise osas 
kokkul eppe l e  j õuda.  
Turundustõõ ühe osana valmis ka 
mängu ja firmat tutvustav 
k o d u l e h e k ü l g  
www.hot.ee/lehmakaup.
Projekt on osutunud heaks 
võimaluseks saada ettekujutus 
meeskonnatööst ja rakendada 
loengutes saadud teadmisi 
reaalses elus.
Meie projekt ei ole veel läbi, nii et

meie elud lubati neil ülikooliaastatel 
põrguks teha, et me siis sea)t edasi 
paradiisi pääseks.
Kuigi paljude esmakursuslaste näod 
muutusid kohe palju tõsisemaks, 
võeti seda mõne hetke möödudes 
juba naljana.
Siiski - kui seda lubadust meie 
rebastele meelde tuletada, võib 
enamus tõdeda, et EBS on oma sõna 
pidanud. Väga hästi on tunda 
põrgukat la kuumust, mis 
detsembrikuus hakkab lausa 
kõrvetama. Kuid anname endist 
parima, et lõpuks ikkagi paradiisi 
jõuda ja polegi ju keegi öelnud, et 
see tee peaks kerge olema.
Esimestel nädalatel oli raske harjuda 
sellega, et ülikool ei ole enam 
keskkool - tuli hakata tõsiselt 
õppima. Kui keskkoolis võisid

huvi korral võite meie kodulehte 
külastada, meiega ühendust 
võtta ning „Lehmakauba" abiga 
omal käel lühike ärikursus 
läbida.
Hea meelega oleme valmis ka 
tulevaste tudengitega oma 
kogemusi ja nõuandeid jagama, 
et valik just õige kõrgkooli kasuks 
osutuks.

mõned veel vanematele õppida, siis 
ülikoolis seda enam ei ole. Sest siin 
on eelkõige need inimesed, kes 
tahavad õppida enda jaoks, et elus 
edasi jõuda ning oma ninaotsast 
veidi kaugemale näha.
Algul oli kõik meeletult uus ja 
põnev: nii palju tundmatuid 
nägusid, mitukümmend uut 
kursusekaaslast, kõik erineva tausta 
ja mõttemaailmadega. Ehk teisisõnu 
- midagi täielikult esmakordset meie 
kõigijaoks.
Ka esimesed loengud olid 
muljetavaldavad ja lektorid jätsid 
väga professionaalse mulje, olles 
samas ka väga sõbralikud ja 
mõistvad. Kui ikka millestki aru ei 
saanud, oli alati võimalik küsida ja 
ka vastus saada.
Hommikuti on kohe hea meel kooli 
minna, kui tead, et sind seäl 
oodatakse. Mitte igas ülikoolis ei 
tervita tudengeid siiralt naeratav 
riietehoidja ega soovi ilusat päeva 
kooli koristaja. Need võivad küll 
tunduda väikeste asjadena, kuid on 
tegelikult killukesed tervikust ehk 
siis kogu ülikoolist.
Nii minul kui ka paljudel teistel 
esmakursuslaste! on hea meel, et 
valisime just EBSi oma ülikooliks ja 
me tõesti usume sellesse kooli. 
Muidugi, ainult heast ülikoolist 
eduka tuleviku ehitamiseks ei piisa - 
peame olema ka ise aktiivsed ning 
avatud uutele võimalustele ja 
kogemustele.

Vootele Tamme
Eagie Visioni arendusdirektor

Kindlasti on kõigil tuttavaid, kes 
panevad prillid ninale alles 
kinosaali pimeduses ja käivad 
tänaval kobamisi ringi - peaasi, et 
keegi neid prillipapana pilgata ei 
saaks.

On prillid ainus võimalus?
L i s a k s  p r i l l i d e l e  on 
silmanägemise parandamiseks 
kasutusel kontaktläätsed - 
plastiklääts, mis asetatakse õtse 
s i l m a m u n a  p e a l e .  
Asjatundmatule pilgule täiesti 
nähtamatud kontaktläätsed 
teevad ära prillide töö ja 
vabastavad nende kandja 
"prillipapa" staatusest.

Kontaktläätsede soetamiseks 
tuleb pöörduda silmaarsti või 
optometristi poole, kes otsustab, 
kas need läätsede kandmist üldse 
k a n n a t a v a d .  L i s a k s  
nägemiskontrollile vaadatakse 
üle silma sarvkest ja mõõdetakse 
selle kumerus ning uuritakse 
hoolikalt silma limaskestade 
(laugude) olukorda. Kindlasti ei 
tohi silmas olla mingisuguseid 
põletikke.

Läätsed on erinevad
Juhul, kui silmad leitakse olevat 
kontaktläätsedele kõlbulikud, 
arutatakse hool ikal t  läbi  
kontaktläätsede tüüp, mis 
sisaldab endas lisaks kasutusaja 
pikkusele ka muid parameetreid. 
Kasutusaja järgi ongi läätsi kõige 
tavalisem viis jaotada - hetkel on 
optikasalongides saadaval 1- 
päevaseid, 1-kuuseid, 2-kuuseid, 
pooleaastaseid ja aastaseid 
k on ta k t l ää t s i .  Uudiseks  
kontaktläätsede vallas on nn 
ööpäeva läätsed, mida võib 
kanda 24 tundi ööpäevas. 
Uustulnuk kontaktläätsede 
kandjate hulgas peaks alustuseks 
valima lühema kasutusajaga 
läätsed, et veenduda, kas ikka 
s a a d a k s e  k a n d m i s e  j a  
hoo ldamisega korral ikul t  
hakkama.

L ä ä t s e d  - h o o l s u s e  
mõõdupuu
Kontaktläätsede kandmine ei

koosne ainult nende silma 
panemisest ja äravõtmisest (seegi 
on alguses mõnevõrra keeruline), 
v a i d  t e r v e s t  h u l g a s t  
h ü g i e e n i r e e g l i t e s t  j a  
kasutuseesk i r j adest .  Iga 
kontaktläätse omanik saab kaasa 
infovoldiku, milles on kõik 
täpselt kirjas. Ja see ei ole mingi 
niisama-paber, vaid selge reeglite 
kogum, millest kinnipidamine 
määrab ära ka sinu silmade 
t e r v i s e  j a  k õ l b l i k k u s e  
kontaktläätsede pikaajaliseks 
kandmiseks.

Aeg-ajalt kanna prille
Kontaktlääts on võõrkeha Sinu 
silmas. Säästmaks silmi liigsest 
koormusest, tuleks tegelikult 
prille ka omada ja neid aeg-ajalt 
ikkagi kanda. Näiteks õhtuti 
kodus või vanaema juures maal.

E l u  l ä b i  s i l m a d e  
värvilisemaks
Alles mõne aja möödudes, kui 
sinust on saanud juba kogenud 
kon tak t l ää ts ed e  kandja,  
s oov i t ame  tutvuda sel le 
valdkonna huvi tavama ja 
kirevama poolega - värviliste 
kontaktläätsedega.
Värvilised kontaktläätsed on 
s a a d a v a l  ni i  n ä g e mi s t  
p a r a n d a v a t e  k u i  ka 
mittekorrigeeriva variandina, 
eesmärgiks lihtsalt elavdada 
kandja silmade värvi. Põnev ju, et 
milline sa teist värvi silmadega 
väl ja näeksid. Peamisteks 
värvi toonideks on sinine, 
roheline ja pruun ning neid kõiki 
on veel kolmes tumedusastmes 
ehk kokku 9 valikuvõimalust.

Haveyunbtif...
Veelkord - kui tunned huvi 
kontaktläätsede vastu ja tahad 
neid kandma hakata, siis miks 
mitte - elame ju 21. sajandil! Tea 
vaid, et see nõuab sinult 
igapäevast puhtuse hoidmist ja 
reeglite täitmist. Vastasel juhul 
võid oma silmad tõsiselt ära 
rikkuda. Igal silmaarstil on 
niisuguseid halbu näiteid varnast 
võtta.

1-KUUUSED 

KONTAKTLÄÄTSED 

alates 100.- krooni/paar

)I!I0H
www.eagle-vision.ee

TALUNNPärnu mnt.10 te! 6270110,
Endla 12 tel 6621150,

Rocca al Mare Kaubanduskeskus tel 6659105

Kontaktläätsede kasutaja meelespea:
* Enne kontaktläätsedega tegelemist pese käed hoolikalt 

puhtaks!
* Hoidu puudutamast kontaktläätsi küüntega või mõne muu 

kõva asjaga.
. Ära kanna kontaktläätsi üle ettenähtud kasutusaja.

Kasutusaeg hakkab lugema alates pakendi avamisest.
* Ära jäta kontaktläätsi ööseks silmadesse - unenägude selgus 

sellest ju ei parane.
. Pane kontaktläätsed silma enne meikimist ja eemalda meik 

peale seda, kui oled läätsed silmast välja võtnud.
* Igal kasutuskorral vaheta läätsede hooldusvedelik konteineris.
. Ära kasuta erinevaid läätsehooldusvedelikke samaaegselt.
. Silmade punetuse või muu ebamugavustunde korral eemalda 

läätsed silmadest võimalikult kiiresti ja konsulteeri arsti või 
optometristiga.

* Vaatamata sellele, et kasutad kontaktläätsi, kanna kaasas ka 
prille.

* Ära laena oma kontaktläätsi teistele ega kasuta ka teiste 
kontaktläätsi.

Enne põrgu, siis paradiis

http://www.hot.ee/lehmakaup
http://www.eagle-vision.ee


Ote mees ja tee sporti!
Kristiina Kägu
krL3tüna.kagu@eb.s.ee 
Keijo Piikmann  
kef;o.pükmann@eb&ee

Ka see kooliaasta algas hoogsalt 
uute plaanide ja ettevõtmistega. 
Üks teostust leidnud mõte on 
igakuised spordiprojektid, mille 
eesmärgiks on tutvustada 
tudengitele erinevaid spordi
alasid ja seeläbi ärgitada neid 
tervislikke eluviise harrastama. 
Mõistagi on EBSi tudengitel alati 
nii kiire ja toimetusi nii palju, et 
iseendaga tegelemine võib vahel 
unarusse jääda Ja just sellepärast 
on spordi koosharrastamine palju 
lihtsam. Teada-tuntud tõde: 
kambavaim.

Tennis:
Otsustati, et esimeseks võetakse 
ette spordiala, kus võrdsel 
määral on ühendatud nii vaimne 
kui füüsiline jõud ja kõik oleksid 
võrdsed võrdsete seas - välja 
kuulutati tenniseturniir. Teada oli 
ju seegi, et paljud ei oska veel 
tennist mängida ja seetõttu 
pakuti välja treeningtunnid, mis 
pidid nädalaga osalejad turniiri- 
vormi viima. Treenijate seas oli 
algajaid ja edasijõudnuid, kes 
kõik lihvisid oma oskusi selleks, 
et saavutada auhindadega välja 
kuulutatud turniiril parim võima
lik tulemus.
Tennisetrennid algasid esimesel 
niiskel esmaspäeval Tondiraba 
tennisekeskuses. Kusjuures 
enamik osalejaid leidis, et 
parim/ainus aeg treeninguteks 
on hommikul enne kooli/ 
tööpäeva algust. Niisiis kogu- 
nesidki ebsikad hommikuti 
tennisetrennis, kus avanes 
võimalus reipa äratuse osaliseks 
saada, mis ühtlasi ka energia- 
küllase päeva tagas. Olgem 
ausad, ega need hommikused 
ärkamised eriti mõnusad just ei 
olnud, aga kui juba tennise
väljakule oma ebsikate punti 
jõudsid, siis ununes kõik see vaev 
ja päev jätkus lõbusalt. Nädala 
lõpuks oli kõigil juba soe sees ja 
vaim valmis, et karikate eest 
võidelda.
Olgugi, et võistlustel on peami
seks ikka võit, oli meie turniiril

kõrvaleesmärgiks seltskondlik 
meelelahutus. Nii saigi korral
datud igamehe-paaristurniir; mis 
sisuliselt tähendab seda, et 
tugevam on paaris nõrgemaga ja 
sool vahet ei tehtud. Optimaalse 
osavõtjate arvu tõttu sai mängida 
piisavalt ja võitjad kujunesid 
välja väga tasavägistest mängu
dest. Ainuüksi võitjapaar oli 
selgelt teistest üle ja selles 
kahtlust ei tekkinudki: Alissa 
Norman ja Margus Raude olid 
lihtsalt parimad. Juhiks veel 
tähelepanu faktile, et Margus oli 
üks neist, kes alustas tennise- 
õpinguid alles eelnevalt mainitud 
treeningunädalal. Teise koha 
saavutasid Indrek Kanter ja 
Dmitri Kukuškin, kes oma
vahelise kohtumise kolmanda 
koha omanikega võitsid. Kolmas 
koht seega kuulus Kristiina 
Kägule ja Jegor Rogov'ile, kes 
omakorda võitsid Jan Andresood 
ja Kristiina Leet'i. Viiendaks tuli 
Silvia Kotkas mängides kokku 
Tiina Saadiga, kuuenda koha said 
Karen Veidik ja Henri Jaanimägi. 
Oktoober jätkus lause kahe 
rahvaspordialaga võrkpall 
tüdrukutele ning korvpal l  
poistele.

Võrkpall:
Nüüdseks on esimene treening- 
kuu juba seljataha jäänud ning 
arengus tehtud pikk samm edasi, 
seda muidugi tänu treeneri 
suurepärastele näpunäidetele 
ning tugevale tahtejõule.  
Võrkpalli naiskond on juba 
esimese võistlusmängugi maha 
pidanud. Olgugi, et Elioni 
Rahvaliiga esimeses mängu- 
voorus saadi lüüa, ei olnud meie 
tüdrukud peksupoiste rollis. 
Tugevale vastasele pakuti südi 
vastupanu ning tihti suudeti 
mängida kui võrdne võrdsega. 
Õhkkond oli hea ja naljagi olevat 
kõvasti saanud. Positiivsed 
emotsioonid esimesest võistlus- 
mängust on tüdrukute niigi 
kõrget motivatsioonitaset veelgi 
kasvatanud ning suurest 
võidujanust tõsteti treening- 
koormust nädalas ühelt korralt 
kahele korrale. Seega jääb nüüd 
vaid üle esimesi võite ootama 
jääda.

Korvpall:
Korvpal l ipoisid pole veel  
ametlike võistlusteni jõudnud, 
aga usinalt tegutsevad nemadki. 
Palli käiakse patsutamas kaks 
korda nädalas. Spordijuht Harry 
Liipa sõnul ei ole lõppevasse 
aastasse veel võistlusi pla
neeritud. Põhjenduseks tõi ta ära 
vähese omavahelise kokku
mängu kogemuse. Eks uuel aastal 
näe, mis juhtuma hakkab, kuid 
nagu võrkpalluritel, nii on ka 
korvpallipoistel huvi asja vastu 
suur. Siinkohal peaks ära 
mainima, et poiste motivatsiooni 
peaks tõstma ka asjaolu, et koos 
tudengitega jookseb palliplatsil 
ka meie ülikooli tegevjuht, 
kellega harukordne võimalus 
mõõtu võtta. Nii korv-, kui 
võrkpallirühmade tegevusse on 
edukalt kaasatud ka meie 
rahvusvahelised tudengid. 
Täpsemat infot nende gruppide 
tegemiste kohta leiate te ebsikate 
koduleheküljelt ebsikas.ebs.ee. 
Ärge siis unustage, et terves 
kehas terve vaim. Juhul, kui mõni 
veel võrkpalli või korvpalli vastu 
huvi tunneb, siis võib julgelt 
liituda, sest õhkkond on sõbralik 
ja ettevõtmine näib kõigile palju 
rõõmu valmistavat.

Piljard:
Novembrikuu spordiprojektiks 
sai piljard ning piljardikuu 
raames peeti maha ka juba 
traditsiooniks saav piljarditurniir. 
Kui eelmisel aastal oli turniir vaid 
EBSi-sisene, siis sel aastal 
k o r r a l d a t i  m e e s k o n d l i k  
ühiskohtumine Concordia,  
Audentese ja EBSi tudengite 
vahel. Võistlus oli individuaalne, 
nii et iga mees esindas vaid 
iseennast ja oma kooli. Peab 
mainima, et osalejate seltskond
oli üpriski kirju, seda nii 
rahvuste, kui ka mänguosavuse 
poolest. Meie rõõmuks krooniti 
turniiri  võit jaks Estonian 
Business School'i tudeng.
Ka detsembris pole sportlik 
meeleolu vaibunud, peagi  
toimuvad tantsukursused, millest 
olete oodatud kõik osa võtma.

Rebaste retsimine!
jõudsime ka tegevuste juurde. 
Kõige lõbusam oli tantsu
sammude õppimine ja hiljem, kui 
sammud juba selged, oli eriti 
uhke tunne. Tänu erinevatele 
mängudele ja tantsudele said 
rebased palju lähedasemaks. Iga 
päev koolis olles ei ole ju erilist 
võimalust oma koolikaaslastega 
lihtsalt niisama rääkida. Rebaste 
bussisõit oli väga lõbus ja samas 
ka informati ivne - saime 
üksteisest päris palju teada. 
Varsti oli jõudmas kätte vande 
andmise aeg. Buss jäi seisma, 
väljas oli pime ja taevas oli näha 
heledalt vilkuvaid tähti. Suun
dudes küünlavalguse järgi 
jõudsimegi õigesse kohta. Ning 
siis oligi jõudnud kätte aeg, mil 
lubasime, et kaitseme EBSi au 
täiel rinnal, ei korralda moka- 
laatasid loengute ajal ning veel 
palju teisi lubadusi. Loodan väga, 
et EBSi rebased oma lubadusi 
ikka järgivad ka, mis nii suure 
suuga anti.
Kooli tagasi jõudes hakkas pihta 
suuremat sorti ehtimine ning 
mugavad retsimise ri ided 
vahetati  klubiri iete vastu. 
Järgmine suund oligi Club Prive, 
kus toimus rebastele pidu ning 
tantsu ja tralli jätkus terveks 
ööks. Korraldati ka rebaste 
oksjon ja juua oli võimalik 
spetsiaalset rebaste kokteili. 
Kuigi algul kartsid esma
kursuslased, et retsimine tuleb 
liiga hirmus ja paljud ei julgenud 
minna, võime nüüd, kui see meil 
seljataga on, öelda, et hirmsat ei 
olnud seäl küll midagi - isegi 
pelmeen ja kilu koos moosiga 
olid päris söödavad.

H elen Koht, BBL-1
M en . koht@cnesec. net

14. oktoobril said EBSi esma
kursuslased ametlikult rebasteks. 
Vaikselt kogunema hakati juba 
kella kuue ajal. Oma terase 
pilguga vaadates panin tähele, et 
mõned kursused olid väga 
väheste tudengitega esindatud, 
kõige aktiivsemad tundusid 
olevat venekeelsed kursused. 
Esimene asi, mida rebastega tehti 
oli, see et seoti naistudeng ja 
meestudeng omavahel kättpidi 
kinni ja ega see ausalt öeldes nii 
kerge ei olnudki. Korraldajad 
pidid suurt vaeva nägema ja neid 
ise paaridesse panema hakkama. 
Siinkohal meenusid mulle kohe 
algklasside klassiõhtud, kus 
õpetajad pidid poisse ja 
tüdrukuid koos tantsima 
julgustama. Pannes kokku võõra 
tüdruku ja poisi tekkis õhku 
elevust. Kui kõik rebased olid 
i lusti paaridesse saadud,

Kontsert, mis röövis nii mõnegi südame
Andres Minn
7mH@pnnf.ee

Kui EBSi üliõpilasomavalitsuse 
juht Kristiina küsis, et kas ikka on 
vaja kontsert korraldada just 
Mustpeade majas, mitte näiteks 
EBSi aulas, kõlas vastuseks 
kindlameelne JAH. Kontserdi 
kuulajad, siitsamast koolist, juba 
teavad miks.

1. novembril Mustpeade maja 
Olavi saalis kõlasid Turun 
Kauppakorkeankoulu koor

Cantus Mercurialis'e ja EBSi 
Kammerkoori hääled. Just nimelt 
kõlasid, sest Mustpeade Maja 
saalid on ühed parima akustikaga 
saalid Eestis. Samas ei saa 
kontserdi head kõla ainult saali 
„süüks" ajada, sest oma osa oli 
selles ka kooridel. Cantus 
Mercurialis klassikalisemale 
soome heliloojate loomulingule 
(tähtis osa oli Sibeliuse koori
muusikal), vastas EBSi Kammer
koor kirikumuusika ja lõbusama 
tänapäevase repertuaariga. 
Toredalt tuli välja ühisesituses

Veljo Tormise looming.

Daamide silmad lõid särama ja 
südamed hakkasid tugevamalt 
põksuma aga siis, kui lavale astus 
EBS Kammerkoori Poistebänd.

Pärast kontserti levinud mitte
ametlikud kommentaarid anna
vad aga parima iseloomustuse 
toimunule:
*Naisõppejõud olid täiesti 
rabatud meie vahva ansambli- 
boyband'i poolt.
-'Väideti, et antud kontsert oli

peagi mööduva aasta parim 
muusikaelamus.
^Räägiti, et tegemist oli EBSi 
parima korraldatud üritusega 
senimaani.
*Kontserdijärgsel hommikul 
maja kihises sellest, kuidas 
mittetulijad kahetsesid sellal, kui 
kohalolijad elamusi vahetasid. 
"Üksikud vilistlased mainisid 
korvpall iajastu üleminekut 
kooriajastule.

Kontsert oli tänukontsert EBSi 
perele tehtud hea töö eest ja

pärast muusikakuulamist toimus 
Võlvsaalis klaverimuusika saatel 
ka vastuvõtt.

Järgmist väljakutset koorile ja 
loodetavasti elamust kuulajatele 
ei tule enam kaua oodata. 18. 
detsembril toimub Niguliste 
kirikus EBSi Jõulukontsert, kus 
esinevad EBSi Kammerkoor koos 
solisti Jaanika Sillamaaga.

Kohtumiseni Nigulistes!

mailto:na.kagu@eb.s.ee
mailto:7mH@pnnf.ee


H E T K E D

Oo baby, b a b y ...
Enam paremaks minna ei saa

imeb täiega

EBSi kaunitarid

Teeme ühe katse, et 
näidata, et suurus 
poie oiuiine

Proovime nüüd 
vähetuntud, aga 
suuremaga ....

Lugu settest, kuidas 
Pooia poisid Prive's 
sarvi maha jooksevad

Hmh, kui vahet po!e, 
va!in suurema

Mis mõtted küü seüe neiu 
peas keerievad...

Rebaste terviseks!


